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NOTICE

THE BEST COPIES OBTAINABLE ARE
INCLUDED IN THE REPRODUCTION
OF THE FI1LE. PAGES INCLUDED
THAT ARE BLURRED, LIGHT OR
OTHERWISE DIFFICULT TO READ
ARE THE RESULT OF THE CONDITION
AND OR COLOR OF THE ORIGINALS
PROVIDED. THESE ARE THE BEST
COPIES AVAILABLE.
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k T OnhMIG, 1950,0-1:»:18!:0!!!%@! Amyatt_lu
o mud States, Reserve, telsphonically contacted Special Agent

.- CHRISTO! KOKOLAKIS, of the Baltimore Office, and advised him that
aDbr. ITCH, of 2300 Connectieut ‘m' 'o'o' mn 526

"~ Washington, L.C., kad information concerning Comsmunist sstivities.

o ‘ On August 29, 1950, Dr, BOWDITCH, who is employed in the
Proventive Piseases Division, Office of the Surgeon General, United States
Army, was contacted by Speclal Agent JAMES J. WcCABE. Dr. BOWDITCH :

- said thst withis the next few months she expected to go ever to England
-for e threeo-wesk visit. 8She advised that becauss of the mature of ber
work ehe will be in sontact with persons she cames to imow during her.
Acar of duty with the . Bhe asserted that she was in Rngland from
- October, 1941, to May, 1942, and from Narth, 1 ber, 19h6.

hon; these people that she concerned .
;—stl_ , M.D.;, and g@nms, his wife, both Britizh subjects.

Dr. BOWDITCH stated that both Dr. BrwyTERs nnd g

\ A she spec B vi.fo,vhea thoy travolod
aeroutolnropooncmighur. She said that the trip by freighter
took five weeks and in that time she became quite, Memlly with
mrm:as .

Dr. BOWDITCH mtldthl.t'honﬂmm hﬁmlmd she belenged
lety of Visiting Belentists. This society, she adviged,

: \utond to prefessional people from all ever the world and especially
‘‘ ko fereigners. Bhe stated that Dr. BIVATERS sttended many of thess .

functiens and ex at leagt pne eocasica in July, 1946, a ~known *
French Copmnist, %ﬁ’m Dr. BONDIICH sta e £

ad seen pictures of recently ia the newspapers and LolI¥ v
at she had seen him ¢ither at some of the society affairs or at a YA

1) party st the BYWATERS. She stated that ahe had mo reasen %o ,
>, know that Dr. BIWATERS was in any wiy comected with FICHS, but she was | -

" cmrn-d mr tha pouibmv that bhe might have been, -

REOORDED “b—"r-‘-'-ﬂw.f %/6/39*
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It h“{o'bonntdmbr. mnmltaudthtlh-hdu :
reason £o guestion the loyalty or patriotims of MEANS, However,

" she furnished this information hoecnu thil ) givo the name of

. othorpcople-bohnﬂnmu'ms S e

R * Dr. BOWDITCE nid that ms uul hiu wife most rmnu
3 visitod hers in 1949, the husband arr y

- 1n Nay—TH7 FeTRrmd 1n about July, 19.5. Darisg thet time she aid . -
3. that BYWATERS visited Boston, Massachusetts; Mew York; and ¥imnipeg, € uh, :
_aoomuon with his employaent 1n the Ministry of Health uhghnd' -

- * In comclading the interview, Dr. BOWDITCH stated that she was
eou:omd about Dr. BYWATERS' being permitted to travel rathsr freely
arcund this sountry, 8he stated that she believed that he had visited

the Brookhsven Plant en long Island, and ghe was alsc concerned about
his um to Vimnipeg, Canada, because she advised that lur work imdicated

thnt. wpqmsuthcrvimlru e e

o Ithtoh.mdthat Dr. mm mm.md Dr. Icncmm,

' __uhou tirut name she could mot recall, as & professed Cammunist. She

h Mmtbr.lcmmaprdumotnmmumuﬁ -
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AL AR S TR T e :
‘Jobn Edgar Hoover, Director . ... .. -
. Federal Bursau of Investigation. :

" Dear Mr. Hoowers 7

Cw Wi T

VoML

T L P
45 . . ,\-:_i.'A,_

‘.

- From my irip to Germany I sm sending . - ,
.7 you the sttached clipping from the well known R
.. Bwiss paper , Nationalzeitung, Rasel,. oneerning - :_...;
> the treatment of Professor fmi o father . v s/
* of ‘the convicted spy Klaus Puchsf, London,.. . SO
- The newspaper article gives a description about LT
. * the treatment of old professor Emil Fucha by the s )‘ E
Russian police in the Boviet occupied zone of S
. Germany whers he is lecturing st the University }
of Leipzig, R : S o

1 thought 1t might be of interest to

-
Ed

SN Vel
(.l . ® :
- .

e g o eem e - -

<
MATION CONTA
SigLASSIFIED

e el ) . -~

Very sincerely

yours,

. UG 221950

- .
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. 'lour hthr ot Lu;ut 18. 1950. nml ‘St
pnd L YRR enolosure hv‘ been nnoind. _ .

I’ an very .ppr.ohtiw of your sontinuad

K interest in keeping this Buresu adviased of matters whioh
(U you tul to be of interest.

Phuo acoept my mt u.neon thanks for
your oourtesy in muuniontin; with me regard . /%3
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. . Sederal Burrau of Investipation © - ¥ i
Hnited States Bepartutent of Justice o :, '
- T W) . - . . }::_ :-_ - :
Washington, B. a. ErL S = ?:; _
August 31, 1950 Ll
A - -

Mise Marguerite 'Goebels

Yorkville, New York OFO 0 e P S E 7‘;’
Dear Miss Goebela: _ ‘ -
Your letier posimarked Auguaf 25, 1850, ‘,,v

has been received, and I do appreciate the thoughts
nhich prazptcd you to write.

It &8 tuggeated that 1S you Aave tnfor- . ‘
mﬂon of possibdle tntereat to this Bureau, you ) '
may desire to porrespond directly with the Spccial '
dgent in Charge of our Albany Office, 707 National . - L_/

. ‘{"» o Sovings Bank Building, Albany 7, New Iork. S
: / Sincercly yourc, ] .

J’ohn Edgar Hoj
D1 rector

AL INFORYRTION "mﬁﬁh’& e
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
UNITED STATES

DEPARTMENT OF JUSTICE
WASHINGTON. B. €. ;|

OFFICIAL BUSINESY

Aig “:‘”‘7 &w

~

PENALTY FOR PRIVATE USE TO AVOID

amt'u-ruumrgé%szt:

1 WisELY. sA
[U.5. SAVINGS BONDS

diss Marguerite Goedels
_JYorkville, New Iork
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ce Mmomndum » UNITED sm)as GOVERNMENT

moM 1+ M. D. l. na&\ -SE&RE{,
BUBJBCY: HII. JULYUS KLA s,

: BPICUAGE -R

Bposes . .

ro udm. you, tit.h rupact to tho allegation of Saul Jack

that in 1943 o 1944, be saw an individual bélieved to be

tho Pentagon office of It. Colonel louls {. Scherer, that
avuhbh inforzmation reflscts only an overnight visit by l'hchs in

Washingten, D. C., dwring the period that Rosenberg claims employment "
at tho Pentagm: ‘and to recammend an interview of Scherer.

, &' ':Lln, L

{ . In a monndm dated Angast 31, 1950, entitled ®Special Agent

Fred @. Robinette, Washington Field Office,® which set forth above-
mentioned allegation you inquired whether we had "checked this out."

- A review of Buresu files has been mads to determins, 1f possible,
the pariod of Rosenberg?s employment at the Pentagon and to determine
availabls information concerning tha whereabouts of Fuchs chr:l.ng the

pertinest tize. )

-Bureau ﬂ.los reflect that Seul Jack Rosenberg filed -ploymnt

applications with the Bursau in Dscember 1943 and Augusii NE.iPN TP
enployment application 1isted Rosenberg's employment wifi:fr Vet CONTAINE:
qIFIED

ment, Ordnance Hq. Program &'anch, Pentazon firom Nay 1, A
Babe g - DAT
! b-l N

-

Rosenberg was idterviewed st the Washington Fleld Office at which time the
general hprenfona of tha appltcant were in part recarded Hmss

[ ) . c
ALL 1X¥OIMATICR CORTATAED
mnx xra'rr-.r.m#::m:m CEPT
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s 1944, Fachs visited Washington, D. O,, for & conference with 8ir oy
LS d“snt Muto any yﬂcr vuis(ot Faehs ;‘)mm

-1

L ‘ mnmwmmnmummmmm
1950, Fachs was asked whether be had aver visited Washington, D
ta-piwmuumumudthtlumm. buﬂthatnn

-3029701”
Isuwuuu.mmc.mmmmmu

that one Louis Cherles Scherer, belisved to be identical, mas inwestigated
by the Bureau as a Ceutrel Intelligence Agency applicant during the first
" balf of 1949. Briefly, Louis Charles Scherer was bora October 11, 1903,
- at Brodkville, Ontaric, Canada, and clains American e¢itisenship by birth,
. He attcndodMPdnt from 1920 to0 1925, nﬂltb haumu Iutuuto
dndmologn'um%ulm. -

BRI S
O

} ¢ <

& |

. hmud'n uﬁ ndin!bbmrymio.mor b_' :

i . . the arrest of Fuchs, orsation oconosrning the sddrasses . o
= mm‘ahout-cfhdumurimdnmmfmthtumu

Al
e L
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Scherer was enployed by Seard”and Roebuck, Chicago, Illinocis, -
from 1933 to 1942. He was amployed by the United States Army, Chicago
Ordnance District, Chicago, Illinois, from January 1942 to Angust 1912, .
and from the latter date until Janusry 1945, he was employed by tbe U, =

8. irmy, K. WY, Waskingten, D. C.,-Where kis title was SChief of Branch® . ' “i:
" and he was in charge of programing and control of ground supplies for y
- the U, 8, Army. From February 1946 to December 1946, he was Directcr

of Supply for CARE, Inc., Bew Yark City. He was unemployed from December
1945 to July 1947, "whan he took enployment with the putomaic Cashier -
Company of Massachusetts. WMram February 1948 to ths date of application
for esployment with CIA, namely March 14, 1949, he was employed by the
Department. of Btatc, 21st and c stroote, Ne Woy 08 2 tcro:l.gn nmir
:pachlitt

The mmtuatim of Scharcr fail.d to develop any du'aptary
informetdan concerning him. Tt was noted, however, that during his
enployasnt with CARE he was associated with Alexander B. Hswes, an
attorney associated in the firm of Fowler, Hawes snd Symington, 1703 X
Street, N. W., Washington, D. C. Haves reportedly associasted with nummerouns
individuals of Communist affiliation and sympathy. It wes also developed
that the name of Mra. Louls C. Scherer appsared on a membership 1list of
the Washington Bookshop Associstion obtained an Felrusry 18, 1944. This
list indicated that she last paid dues on Fetruary 10, 1943. - The Washingtom
Bookshop Associstion has bean declared within the purview of Executive
Order #9835, In view of this, contact was made with canfidential informants
scquainted with Camsunist Party sembarship and activities in Weshington,

D. C., but they were unable to asgociate Mrs. Scherer or her husband with
the Communist Pu'ty ar Communist froot arganizations. (118-3994)

Rocoume cmendatichs

It is recommended that lt. Colonel Ilouils C. Scherer be interviewed
concerning his allsged association with Puchs.

In the event you approve, tbere 1s attached an am;ﬂ.ato letter
to the Washingtan Pleld Ofﬁ.co.

’
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| - Office Memm
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:E ;rwn : 0-_:!.&

. mzmomsn (55-5 5
© HABRY 0O, ;IS. (65-57449);

ESPIONACGE

Purposs;

To ocbtain autharity
cases in Roam 2246,

Dstailss

' o In connsction with the investigation of
*  related subjects, same of whon are
it 1s necessary to make freguent

case files,

-

nd#um + vNITED sT;‘ZEs' GOVERNMENT

- yORMATIONC
278 15 UNCZASSIE

L'

L IR

10 m P

to msintain the f1las on the above -

—

——

supervised in Room .224Li-4i6, 1t 1s believed that the sbove-described

filss should be maintained in Room 2216,

accessible.

Becommendation;

: Tt 18 recommended that anthar
the Gold snd Foocass filas in Room 2246,

Addendums

CEH:I0S

=S
X1,

;93)‘,5\

~ @8SEP 20

¢l

”~

i

1 have discussed this watter with kr.
the Records Section,

are in constant uge it is more advantag
also to maintain them in Room 22)6.

Recoﬁoéué"{g i

ty be grantédtoui.nm.n

Frank Waikart of
and he advises that as long as these files
eous to the Records Section

“here they will be readily

nJ

i

mmaﬁaﬁ'cbrf ALy N £S5 SIH 7 -

DATE: September 13, 1550

Harry Gold and véW

presently wnder prosecuticm,
reference to the above-described
Inazmich as the Gold and related cases are being

Y.
-
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Loieve mma ot

& ~ He stated that DUNNER was in his youth st cne time head of the ud’:

= T il o g A A

- Mjmmu - " R e LT L -’f"\"- —--':

Oﬂice Memomndum + UNITED smms Gowznﬁmam

f

r -‘ ’..
I3

T 3. m'ector,m 92; | °mln¢ust25.1950

: %ﬂw b ““l""‘.‘“‘l“ R T "o

-SUBJECT: @ FOOCASE

(Bnreantﬂ.oGS-SBﬁOS) | . s &_X

The touo'ing :Ls bei.ng furnished for infomational purposes.

During the course of another investigation being conducted by this
office Mr, KURT D.ISENGER, 123 Zamora Aveme, Coral Gables, Fiorida, was inter=
viewed, He described himself as a radio commentator, lscturer and snthor, Mr.
SDIGER stated that thres spy books written by him had been published, they
being ¥*Duel for the Northland®, ®Spies and Traitors®, and %3000 Years of
Bapionage¥, t he was contemplating writing & fourth, which would deal
with the case, He said that he would get his source material from news-
peper accounts, public regords, and from at least two individnals who he be=
lieves, must have in Qermany, Ho identified thess ss Profeascr

Cammnist Studant Union in all of Germany, snd that FUCHS was head of the
organization at Kiel, Cermany and thsy must have known ome snother, BHe last
saw DUNNER in /29i-¥v Boston, Massachussits,) at which time DUNNER was a
prateaaordamschoollooatodinﬂulnglmd. Bauidthatmm

m-mrnmdmmuumdmmmumm mintbamsw ‘
jhom. . . : - BqA

S8INGER stated that HEYM?!s real nane was \ ] t FLIED
was born and raised in Chemnits, S8axony, Germany; that he started a :
tocianatpnperinthachmitsmgh&hoolmdmﬁuuywenodtruugh
schoal because of radicalism; that FLIEG then went to Leipzig and became
active in the Cammnist Student Uniopn, He:sadld that FUCHS! hame town was
leipzige Heagidthntﬂﬂlmthaanﬂxmot‘wanﬂ;—hmh@_ku 2Tha

aderg¥ ostages®; that Mmincsechoalovm-.inww and 1950

7 R K T
a4 B
e .
REL ST
v . Sy

et
B

_ \ now in tho States writing another book. He stated that MAX

s U5 West I S5th Streat, ln York, 13 m's Literary Agent,’
Mro SINGER stated thnthobsliavea thlt bﬂhmmw

_tnrnich to the Buresu any :I.n.fomtion they light have écificerning mcm. Ay

" AHS:ICR ‘»." -
E5-4986 it 3-83_. o
o NewTak (G505236) . REORUED.7g 4,[_5:305___ )‘/ 4
- Bostam . . NDEXED . &) 25% 195
/
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" %o furnish you vith the smended br:oi' LT
- tbe investigations of Klsus andhrr: . T
Detatls: R : '
This brlof hu been broken down focr connniem into the

tono\ring main heo.d.ingl.- : - o

B—ary of Yacts, Jurhuction, colh‘borution with thc

British -
" Fuchs' m}@m, Relatives, Activities, Prosecution

I.

III. ¥acts Concerning Alerieu; Espionage Contast - .-

l%eding Identification of urr; Gola 4 .
- 4o

V. Tuchs® Seientific Knovledp uﬂ Disclosure to Russi
StAtu

Subsequent bl

A\

CEPPR

i. rncha' Rspionage contactl Ontoid- the

Identification of lnrr: Gold as
Deulopantc

m-muu

NTATNRED .

. o T -':S'[I"Tﬁm
%,

it ""‘n nye
L]

N1s S acies Y
SHOZN Ny e
L]

- the first section has been started with the synopais of
briefly Mua the important uveloy.enu. .
is umm to the fact that mid.n‘bh 1l.for-tion b ]

been set forth in detsil in this brief. As you kmow,
this not been given any dissemination dy us, having beqn
received upder agreement that it will not be disseminated, There is aise”




ey

_ In the section ontitled "(bl].lborntion nm[n:u-s o%; t.
information dealing vith the over-all aspects of our co tion has
been set forth. Incidents such as the Lord Portal affeir were not set
forth snd distorted press sccounts dealing with alleged sctivities of P
FBI agents in Britsin vhich have no basis in fect, have been ignored.

' The sectl th "Investigation Preceding the Idan’ti.fieation
of Harry Gola W of course, been summariged to a ccuidnnble
extent. However, rt vas made to indicate the acope of our mncti-
gative efforts and to shov the information vhich led us to concentrs 5)
Abraham Brothman and his sssocistes which led to the conclusion mtm
/b)m Harry Gold and, of course, Gold's ultimste identificati
You will pote that the interviews with Gold, Brotimsn, snd
( 8 associates are reported in Bection VII, together with b‘i?
information eomrning Gom and recent developments.

It is pointed imt that this brief covers the investigations of
Klaus Fuchs and Harry Gold. B8eparste bdriesS are deing prepared covering the

folloving individuals whom Qold W-m Boviet espionage activities:
s ¥y
Abrahsm Bro
k2
ass
Alfred puﬁnn
The bdriefs emring these latter individuals will be furnishe
you upon completion.
Action:
None. The utuched brier is tor your considerstion and use as u
sumary on this case.
. . -,
qaa
|
| -
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_ I msaxding you ‘attached’ hermth édpy"nf a comnmicatim Togaivid.
St An-anxnrtsi.nge:, sn alien who resides at 123 Zamora Avenuve, §@iz

o T LN et 2 n v /‘ S .
_The mw-, 'y has a petitim for nawralisa‘td. )
7 = 7' 4n the United sfates District Court for the Southern District of Vﬂ-f
P _~ New York. Kuort 8inger 1s the stvbject of correspondence be :
. your Bureau and this Service wnder your file ®Furt tesch, ... - -
e . .. ska Kart Deuntech Binger, MISCELLANECUS = INFORMATION CQNC. ane-
© 77 A memorandum wes farwarded to you in commection with aubject‘s. ,
. case wnder date of Jme 15, 1950, tww"
'ymnmauotin.fmatimirom D
Lo ' Iamfor-ardingﬂteattachedsinuuyonmlnmnmthecm-
. tents fhareﬁ that Singer has furnished informetion with respect
to Dre » who was recently canvicted and sentenced in

, and who, according to newspaper rapurta,naintorvined'
wmmiciﬂsotyouer'm oL

This w11l canfirm telephone cunversatd.an be‘hmam llr. !'nley of your
Buresu and l(r. Hoto of thise Service. A
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knol' my na- addnaa"hj 123 Zmnr'a‘.tvo-, ’Cural Gables, Ea, }

HEREIN ISEUI'\E"L.~SQIrIE.J

BARBIZOH PLAZA HOIEL

101 West 58th Strect .~

Central Park Scu'l’h

_. Ttms yery kdnd of you 48 dSacuns my pending case wWithme ..
awd I do hope It1l see daylicht som.
- The enclosod taxt 13 self-splanatcsye Iq.l be ab the above .
address mmmmmmdmmswﬁ. Otcomo,ym
I 333091'533' yours, e
/e/ Bt Singer
ALL INFORMATION CONTAINED Kurt Singer
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mwmmmmx«m Imthotdlwmthmmda
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" Schusle hed aos'mu g@m Cantributors to the
magazing was m

U= 2y ¢ futheor Dy, Jowe e, teacbiug now at one of New Parland - -
collepes (last bogd published by Vhittlesey lLicuse on Isrzel) was
loader of the "rote Studentonzuppe? the Cormmmist studentts wnicn,.
Fuchz was a member at XieY I.h:.varsmwanddsaltvithmmnermmso
a4 girl frisnd Hilda, - _

Mis 15 {00 Jong ago fhey‘oauedﬂuglrlauldndo.t"tem-
_ peraturea t, uainm'dartocmuphor .
N & 4 S

30 Mhero:t‘hommmmswmmdua Davidsoln
now married to a BB forelgn broadcaster who might kmow the ®other
Bilde® and knows mawbers of both Studaentenden Gruppe and Schuslerbund
as shs was meuber of both.

Of course I dm't know if this is of any valus for & 1lsad for you but
no doubt leys and Durnney and the Davidaon girl who lives in Landm
. Jnow Fuchses forner arganizatians mdperbayafomrmmmoﬁﬂ:
:'r-'hinmtinh'nﬂa'uﬁarﬂw:hﬂﬂermw muapwnamaﬂ.
oum. }:;-;;-i o Fng i o SETESS R g
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bATE | _lz_ammmm Singer
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he Commaissicner, Bmigretion & Futuralisation Bervice

Athnﬂm Assistant Comnissiooer Wl.Kelly July 19, 1950

',eﬁ'.j,_eif S peterimie 1a mad o
A " A-3630412 Tav., eatitled] SRart n.' wtsoh nngm
:»»»_-‘umuoabn-.m .‘”‘rl o |

B T 48 noted tbt h nre lin;cr'l xm. 'lﬁoh hﬂinhn tlut be
ny bave knowledge ocnoerming Bmil Juliue Klaug Puchs, e requests that
iy name not be mentionsd in $he matéer. Aecordingly, it is requestsd
thet you sdvise whether or mot you bave any cbjectioa to this Buresun

Antervieving Binger, r «um umniq the sudject matter of
.::;hh hﬂm' o Joue i g U S
4n ‘sarly npl: mld e npproduod- :
. ‘ ] . -
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— 8 e .
Office Memorandum « uNITED STATES GOVERNMENT

T0 T Director 3 ¥B1 o -4 i
{ssos O SAC, New York : .
< YsusJecT: FOOCASE

ESPTONAGE = R

Bufile 65~58805

Rebulet §/7/50 wherein reference is made to report of SA Chester A. .
Reilly, Rew York City, 8/1;/50, entitled "JOHAMNES STEEL, Was, SECURITY MATTER-C )
b7

/

"

~—"

The informant from whom this information was received
and this informant is used in reporting information rslative to the Nation
Council of American Soviet Friendship. Furthermore, the statement that. "the
informant reported that Steel should also give some cozy talks," et c
should be interpreted as a suggestion made by ABB IMON to RIC RI'ORD
of the NCASF, as such was the information origi received from the informant .
and not Zhat Sunb a program had been -established ror STEEL'S proposed speak:lng

D

&%7

This item relative to STEEL'S alleged conversat.ion:a uith chm
was the only piece of information received from this informant and no additional
infom?t tz\./t c catidn has ever been received concerning the aforementioned
itenm,

65-15136
cg-g-sm | INDEXED - 4
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SN peIL JULTUS X1AUS FUCHS
s -%  JORANNZS STREL

a T N 2

»

: Infarmation has Béen uec”)!d from a usually relisbls source
that the Nationa) Council of American Sovist Frisndship contenplated s
speaking tour for Jehsnmes Steel, during which it was su;gested that
Steal might give “coxy talks® befcre suzll groups on the sgubject of his

" gonvers s with Nolotov and with Xlaus Fucha before the latter's
arrest. (qﬁ T o : g _ : ,

- I% would h‘u' aprrecigted if you would make .avuilabls".'nsr 1nfornii-'.
ticn you aight have, or be sbls to obtain from ¢ rning the
tg:god conversation between Steel and !uchﬂ[ I‘f i o
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- ec = Poreign Service Desk b
oy legel Attache, Lendon, ¥ngland A AIL IRFORMATION CONTAIN
. y-."‘:' " h

:' o i S 3 e . T L ; ‘v owha ~Toern » rﬂ?

'~ ¥1le on JOHANNRA Rvmy i Ynon U wERZIN IS URCLASSTRIED ERLE]

.88~ ¥ile on JOHANNES STREL ~ DONAR IR (hpeRE SHO®S OTRERWISE,
e . . 209 RPN SLATe T T e S e LT
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-.:j' | | ,,‘

Beptenber 7, 1950

o ' Beterench 1% made to the report of Special Age ster A. Retlly, -
dated lu;uat b, 2950;: at lu !mlaty, entitled “Johanne 1, wvas, Becurity
NMatter - C. L. ﬂ.,‘ v 4\' »-‘-“ <'_',=‘_‘ .‘f‘- :

On_page six of nrnnmd nport information is set furth to the
effect that! Johannes Steel was about to make a speaking tour throughout the
Midvest on bebalf of the Natiomal Counecil on American-Soviet Friendship,

_ éuring vhich Steel was to give some “0ozy talks” before small groups on the
- subject of hie conversations with ﬁlotov and ﬂth mu%&chl before the
latter’s ;rrugj (mj- R S _ _

The Nev Yor Otrice n requested to cupply all possible details

concerning the alkged cdnnection between Bteel and Fuchs in & communicetion ;. 7::
in’exptioned matter.

ALL I!‘;FORMAT'_O“& CG";‘TDNNED

AJICN CONTATNED ™~
BERETT IS U LASSIFIED EXCEPT
WLERE S0y OTRERWISE.

o ,sm:ao%' _ | ﬂass‘fedW.u L
SRR A Decl..s.ny OA!B//} I
h}-ﬂ“l” .
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SAC, Washington Field September 21, 1950
| qm"“"’ eI | BY_SPRCIAL MESSENGER
ASE | Y OLEL AL
_BSPIONAGE = R 360725

loBulct September twelve last hnrucu.n‘ interview of Lt. Colonel
louis C. Scharer. Sutel result.

L mwoat) ’
| ALL 1NFQR"‘~\T10?J CD. TAlI\ED
"ERB L) sk
{ME ,z/ /jﬂ’
)\ | )
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O_ﬁ%e Memon..zdum e UNITED STA.. 3 GOVERNMENT -
9{ * Directar, FBI PATE: August 21, 1950
"°“w GUY HOITEL, SAG ‘Washirg ton Fleld
- "’”‘m. BITL JULIUS m&wcm aka ~46-57 ges
. . ERISTEL KLAUS mnw, ska j 0~ 34{63?5’ .
© . BSPIONME ~R . : LW«/{
Re telephone call from Inspector C. E. HENNRICH of the Bureau to SAC 8|

GUY HOTTEL of the Washirgton Field Office on tha® date requesting infarmation ‘-Y
regarding the contact had betwsen SAUL Ja SENBERG and Spscial Agent FRED
8. ROBINETTE.

SA RCBINETTE interviewsd ROSENBERG in approximately, Aprile-1949, in
connection with 2 loyalty investigation concerning SUZAY ESTOPLE. Mr,
ROSENBERG was a former meighbor of SHESTOPLE. At the time of this interview,
¥r. ROSENBERC was unable to furnish any information whatsoever concerning
SHESTOPLE, even though he had been a close neighbor of hers, The results of
this interview were repzrted in the aforementioned loyalty investigation,

: 100D »-35‘6

falale VAN < ol WY )

Since that time, Mr. ROSENBERG has contacted SA RCBINET
at the office, as well as by telephone

owever, upon interview on these occasions, he co
furnish sny nforma:b:.on to ind:.cate rhy ha felt anyone would have such an interest
in him,

Tn the early spring of this year, Mr. ROSENBERG came to sse Agent ROBINETTE -
at the office, stating that he had samething on his mind. ,-ﬁe then gave a somewhat
rambling account of his govermment service irﬂicating\ﬁhaé ‘he at one time had besn

\ employed at the Pentagon in some cleical capaciiy ¥z two or three Amy officers,
He stated that because he was Jewish, he had ® \dlsdrminated against, perse-
cuted, and "black balled" and that one such person Tost 8 f‘ﬁ(‘aan this campaign

wasanAmyOff:.cer namedSHEAEER T rsﬁ
: \“ ,
B He stated that on one occasion he haq sta&bd Tate t, <q_p t in some overtime,
- Aecording_to ROSENBERG, this was Him habit, and” on thidVGerhbion, he had seen an

- - 4ndividual sitting across the desk from tl‘un of . ROSENBERG
~ - gtated that he was able to cbserve {}s back 6f”bh15 individual 8 haad and the
right hand side of his ace, and that e mow thinks it was F(JCHS, after sesing

FUCHSY picture in the’A R ECORDED 8 _

St A n\'mrzm‘ﬁm(mmm —p——
' ema Vg)\a# RERER 1S UNCLESSIFIED
655325 ,ﬂ DATE

Paal

-

-




Be was interviewsd for further information to subsgtantiate this but
could furnish no dascription whatsoever or give any other identifyirng data,

Mr. ROSENBERG whs advised by Agent ROBINETTE that he could receive no
assistance fram this office in this matter, '
and M

No record was made of this matter at this tims because
2asnti ‘or pertinermt information

regarding the unknown subject he saw in SHEARERts office,

P
a2
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8AC, Washington Fleld September 12, 1950
Directer, MBI -

...S_,' e L. "xnm S _trf‘“‘j“'.“_ -
A spIomME - wil e el

REGORDED u ‘5"'5'77"4"-/‘/6’ L SO

ﬂ Reurlet Xugust~ 21, 1950, utt.i.ng forth htunnuon famuh.d by
Bmlhcklounbergto the effect that in 1943 or 1944, he observed an
ind! vidual, whom he now thinks waz Fuchs, in contact with lt, Colone}
lounis C. aohu'-r at the latter's office in t-ho Pentagon tuilding,

, Anﬂ-dthlwm'tnmmmtumwlmt

" application filsd by Sanl Jack Kosenberg in sugust 1947, he indioated
Mummw.tmmwmmthmmml,mz
to May 1, 1944. Awvallable information in this omsc hﬂl to reflact any
indepenfiant svidence that Fachs was in Washingtom, B. €., prior to Jly -
14, 1944, vhen he made & wisit to see Sir James Chadwick, During the

. interview of Pucha by Bureau representatives, he advised that he had been

~ in Washingtm, D. C. in Decomber 1943, for an overmight stop, while an -
route to New York Ci , wpon his arrival in this ecountry. lladmudﬂut

he was ever in s D. G,, for espionage purpoees. ,

With respect to Lt. Colonel louia C. Scherer, it is believed that
be is identical with Louis “harles Sdun-ur who was investigated by the
Bureaz in the first half of 1949, in coonection with Ms application for
saployment by the Central Intalligence Agency. No derogatory information
concerning Scherer himself, was devaloped, though the report of Speciad
Agant Robert O, Chichester, Washingtn, D. C., dated May 12, 1949, your
file 118-3945, reflects tbat.t.hsnmntlu Louis C. Scherer appeared
o & sesbarship list of the Washington Bookshop Assoodation as having last
paid dues on February 10, 1943. Subsequent ihquiry of Washington infor-
mants failed to assocdlate Mrs. Scherer ar her huaband with Cosmsunist
Party or Comminist front arganisations. It will also be noted that during
Scherer's employnent with CARE, Inc., he was associated with Alsxander B.
Hewes, also of CARE, who has rumercus subversive associates according
to lntomu of your office. - -

... Yo are hutrnchd to mt-rﬂ.n Louis G, Scherer, sho resided at
... 3303 Woodley Road, K. ¥,, Washingtan, O, C., as of March 1949, ooncarning
. n- poaubl. halrlodga ad uquinhnooahip with 3n11 :n:uua Ihnl Pcchn. o

ALL INFORMATION CONTAINED S
: m:m J"/

_f:_ HEREI {3 S/UNGLASSIFIED - T S
= RS ,
— § f\:\ A

::. ] \\\ :,r‘
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> STANDARD FOomM NO. B4 . (J : . . ' ) . .

O_ﬁice Memw m;dum * UNITED $1a1po GOVERNMENT

70 t Mr. D. M. Ladd 5), DATE: September 20, 1950
/‘ FROM Mr, 4. H. Belmo ﬁ/

: ()
SUBJECT:
i - BP]',ONA@ ~R

oges _
To recommend that the briefs in the Foocase and ralated
cases not be brought up to date at this tims,
Details:
o As you will recall briefs were prepared in the Foocase and the

related cases enumerated below. These briefs have been periocdically
brought up to date. They were last brought up to date as follows:

Foocaae (ineluding Harry Gold) ~ September 13 , 1950 7-;(“‘
Alfred Dean Slack ~ September.7, 1950 — — PLAN

Julius Rosenberg ~ September 1, 1950
Abrgham Brothman - August 25, 1950
David Greanglhss - August 28, 1950 ; "
Thomas L. Black ~ August 28, 1950 /
Morton Sobell - September 21, 1950° (will be submitted that dste)

Further developments of significance in the above cases will be - __
noted and brought to your attention as they occur. - -
. > \
Recommendation: R\ .
It is recommended that the briefs in the above cases not b& . « \ ~ | ¥
brought up to date until a specific need arises, b “b : : 5 g _
65~58805 o 3§ N g'z
i g
= Gt~ O ™
ec - 22-53%33 gﬁ;mn AT
158 Y g
6557149 Sn0aly o)
ERPICE R Gl
65~59181 Ve
65-58236 N\
100-365040
P
| ElVLigm |
P ALK




T AR Beptenber 18, 2980 L. T

“e0s . legal Attache
- 7" london, Eugland

‘WGl John Bigar Noover - Direstar ~ Yoderal Buresu of Tnvestigation

SUBJECTS Oroo CASE
ESPIONAGE - R

!he brief 1n thia case haa rooently besn m.'ued and

i uourdingly, you should brmg your capy up—to-d:tc in line with
the .follolhm :

. (1)! e falloming pages should be deleted from
your copy of the brief es it now stands and -
7 destrayeds 4E, 4&F, 48, M, 146, LUTB, u.vc,
1478, 148, 150, 1514, 158, 151C, 151J, 152,
s A8, *156,’157, 158, 160 thru 163 185 thru
vé‘ y 148, 170, 171, 172, 1%, 175, X 1%,

The following peges in your brief should be

renunbered as follows: Change 147 to 215, .-
1474 to 217, 147D 4o 222, 1ATE to 23, ;

147!"50224 M?Gto225 11 to 167, )
151Dto172 J.SI.Etol'B, mFtol'M,

1ﬂlto200 1511-150201 154 to 147

155 to 148, 1554 thru P to 149 thru 164,

15‘02”, 164%250, 16950 246,

173 to 257. '

* Bnolosed herewithiare the tollawing new pages -
vi. - for insertion tha brMc ,_;;1/)10 of oontem i
* 41 'eonsisting of | o

e P, 3 53, o6y thru BeR 07 T

et laé*bzﬂmfg‘ﬁ:‘:s? N

RECORDED . gy~ |05, - o
AYeign Serv\ic;e;esk SEF 28 1400
-?N vt | ':“_»’."
R pi

o o



184thru191,202thru215,218 20, 221,
~ . 226, 2264, 2268, 227 thru 231, 233 thru 245,

] - zlnthruw. %ltmzsﬁs,i%tmz?

y L e e : s = tion items mxﬂm'ed &
59.m¢mmua._.ﬂ— 4

bagui

A new m-mu f\u-n.uhed yoi in the nur future,
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: _Q]fﬁce Memm{)dndum - UNITED STATES GOVERNMENT
] TO t The Mdrector ' : DATR: September 26, 1950

FloM Mr. DQ M. Ladd ) . leod _____
" 8UBJBCT: FODCASE / o
% ESPIONAGE = B - \ NSE/
14;_ _ . - ‘_ M . N . e, N
“}:T%.“‘ ' _1 G - TR e . o . oy . 3
AN ) ) i . . ) Tela. Room
N} To advise you that Louis Charl herer, former -

Lieutenant Colonel, was interviewed conce g the allegation of o~y
Saul Jack oaenberg that he believed he saw Fuchs in Scherer!s Pentagon.
office 943 or 1944, and that Scherer denies knowing Fuchs,

DETATIS |
' . By memorandum dated August 31, 1950 entitled "Spécial Agent
“Fred G. Robinette, Washington Field Office,® it was set forth that

Saul Jack Rosenberg believed he had seen Fuchs in Scherer's office
in 1943 or 1944, and you inquiried whether we had Ncheckad this out.®

: - By memorandum dated September 12, 1950 in this matter you
were advised that available informetion in this case indicated that

Fuchs bad been in Washington D. C. on-only cone occasion during the period
of Rosenberg's employment at the Pentagon which ended May.l, 1944,

Fuchd visit in Washington was an overnight stop in December, 1943,

upon arrival in the United States and while he was en route to New Yorik,
This memorandum requested auvthorization to interview lieutenant Cxalonel

UNCLASSIFIED
BY

ALEINFORMATION CONTAINED

— W Lows C. Scherer and suthority was granted,

o

o By taletype dated September 25, 1950, the Washington Field
b = office advised that Louis (. Scherer, CTA  was-interwiewed snd shomn

photograph. of Klaus Fuchs. Scherer could not identify the photograph-

-~ of Fuchs, though he said that it was familiar, When fold that the
o, photograph Wi cherer associated the picture with the
- & newspaper publicity in the matter. He stated that ho definitely
- dées no ug_Fuchs. He described his employment during the
:‘é years, -I§Z719ZZ and said that during those years he did not know \

of any visitors who were connected with the Manhatten Engineering f ns
District. He stated that his offices had requirements which he u)r(
Lo

. - subsequently found out were for MED, but that there was no raasonl
- his knorwledge, for &8 man of Fuchs' training % ANy

he would nost certgin]y have ranembere ite .,

¥ kar

L "" "'""J' co Wy L aw ’ .
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0 9

L

- Scherer contimed that the only disaffected individuals in
2 . |ris offices were 8 captain nemed Greenberg and & statictician named

- Rosenberg. He described the latter as Mjust unhappy" apparently because
he was not promoted fast enocugh. Scherer said that he knew and saw
Rosenberg daily for & long period of time and that his whole personal
attitude towards his superiors was not good snd that he was a grudging
jemployee and simply 8 *pain in the neck.®

ACTION:

None. For your information,

-"v A
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To  : Director, FBI DATE: September 26, 1950
FROM : 8AC, New York ‘
SUBJRCT: C!}'OOGASE : o ‘
" RSPIONAGE - R o
Bufile 65-58805

A report has been dictated on éaptloned matter and will be submitted
on completion of transcription.

JCH: T
65-15136
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SYNOPSIS OF FACTS:{. A FUCHS intervewed in Wormwood Seru ?rison,
: . England, by Bureau representative on
: ' 5/2h/50, FUCHS identified 4R JMOID from
. . ictures as his American espioiMge contact el
NFORMAT‘ON CONTMNE "UCHS admitted espionape activities in the. , ",' A
[
N SOLASSIFIED - tpisfa states. His beckground, Comunist AN
Jation and motivation and his physical %, DA

escription set out,
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SEL INFORKATION CORTATRED | D?_‘"
HEREIN 1S'7CT.A$SIFTED EXCEPT
- BIIZRE SHOZN OTHRINISE,
DETAILS: . Bhe interviews o.‘E‘ FUCHS, which were all conducted
Lssistant Director HUGH H. CLEGG and SA ROBERT
J. LAMPHERE i.n Wormwood Scrubs Prison in the presence of a represen=
tative of the British Sccurity Service, occurred on May 20, 22-27,
30, 21, and June 1 and 2, 1950, The first substantive matier taken
wp with Dr. FUCHS Quring the initial interview on May 20, 1950, was’
the exhibition o him of four photographs of HARRY GULD, - ‘The first ~ =~~~
of these photopgraphs was the identification picture of GOLD which !
previously had been shown to FUCHS and rejected, The other three
photozraphs were .surveillance photographs of COLD, two of which had
been prepared from the motion picture photogzraphs taken by special
agents of the Philadclphia Office on May 18, 1950, These four photo- £y
graphs were shown to FUCHS, in company with approximately ten or tv'elve
. other photographse FUCHS quickly rejected all other_photographs, , '
. including the identification picture of HARRY GOLD, leaving only the
_three surveillance photographs of HARRY GOLD. After studying these _- ¢
photovraph... .for sorie time, FUChS sta‘bed' "I cannot reaect thsm. o
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certainty, stating they were nat clear enough for an identification,
but still maintaining that there was enough similariw o that he
could not reject them,

The following description of the American espionage contact
wag obtained from FUCHS during this interview:

depicting

Ages

Varital Statuss
Residences

Characteristics:

Dressy

Name ; Not known, but may have gafled hi
contact by the name ofACK o%gEPH
¢ z .

épproxmately 35 ye

Height: 1 8u or St o

Weight: 175 pounds

Build: Heavy, broad build

-Hair: Dark ~ does not remember hair line
Eyess . Does not recall

Complexion: 4§ Dark

Face: Fairly Broad

Eyeglasses: - None

Moustaches No '

Speech: No accent, but believes speech could be

Fast U, S, Coast

Believes contact mentioned wife and
children '

May have mentioned having lived in
Philadelphia, Appeared well acquainted
with New York City,

Described contact as being of middle
class, with some imowledge of chemistry

and engineering, He may have been Jewish,

Smoked cigarettes,
Not recollected clearly, but remembers

dark suits and dark overcoat and usually

wore hat.

On the morning of Mornday, May 22, 1950, motion picture f£ilm

was showm to FUCHS,

These movies were the films
taken urier surveillance conditions by the Fhiladelphia Office, Dra

FUCHS viewed three repeat showings of this motion picture £film of
HARRY GOID, and stated-at the end of the first viewing, "I camnot
be absolutely positive, but I think it is very likely him, There

‘are certain mannerisms I seem to recognize, such as the too obvious

way he has of looking around and looking back,* A moment or two

UL UM
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later, Dr, FUCHS stated, in answer to a question, that there vas some-
thing that did not quite fit but that might be explained by the passage
of time, He then requested a seccond showing of the film and it was -
again projected, At that time FUCHS stated, in answer to a question,
that thers was nothing in the physical appearance of the man shown
which was dissimilar to his recollection of the physical appearance

of his American espionage contact, He adviszed that the countenance

of the person in the moving pictures was in a serious vein, and

that practically always when he was contacted by his eontact, he
observed he was in a happrer frame of mind, as if he were pleased with
the importance of his assigmment, and, although not exactly bombastic,
this word almost described his pleased countenance and demeanor, The
projection machine was then moved further away from the screen in order
to enlarge the projection, and at the conclusion of this third pro-
Jection, FUCHS stated that the identification was "very likely,”

On May 2L, 1950, shortly after Lj:00 PM, still photographs
and motion picture photographs taken Qf%%qqm s and which he
apparently had posed for, were received dur the course of the in-
terview with FUCHS at Wormwood Prison, FUCHS viewed the still photo~
graphs of GOLD, and after examiming them he stated, "Yes, that is my
American contacte," There was then projected the motion pictures of -
GOLD, and after viewing them the first time FUCHS said, "That is him,
my American contact,” FUCHS, on May 26, 1950, wrote the following
in his own handwri .on the back of each of two of these photographs:
11 jdentify this ograph as thgrlikeness of the man whom I knew
under the name o YMOND ~ KIA CHS « 26th May 1950," Copies
of these photographs have been furnished previocusly to New York and
Philadelphia by letter dated June 6, 1950,

BACKGROUND OF FUCHS AS FURNISHED BY HIM

: EMTL JULTUS KLAUS FUCHS stated that he was born on Decemb/er(Z(,
1511, in Russelsheim, Germany, He said that his father, EMIL, 3s AAF UCHS
presently engaged in a teaching post at the University of Leipzig,

© Germany, His motherts name was ELSE WAGNER FUCHS, She is now de-
ceased, One sister named ELIZARETH was married to an individual by
the name; of KITTOWSKI, and she committed suicide in about 1938,
. - FUCHS ghid that it had been reported at one time that her husband,
#SKI, was dead but that this report was not true, and that
~ he learned that this individual was presently in the Eastern Zone
Ve

\ Germany and was an active Communist, FUCHS! only brother, GERHARD
2 , Was, according to FUCHS, presently living in Davos, Switzerland,

s
'

2R LT, BV 4
SN

b

3=




(ENUAE PRI S, VT T SLSoRN L £ TN TOE, - PROTTEL Soue-] S pPt s 1), T St oy PSRRI

NY 65-15136

and wis 48 @ sanitorium there because of & tuberculosis condition,

(It might be noted at this point that according to the British Security
Service Representative, GERHARD FUCHS has left Davos, Switzerland,

and is believed to be presently in Germany,) FUCHS sdid that he last
sew his brother, GFRHARD, in Switzerland in 19)47, when he made a trip

: there in order,to do &
é’f"“*“' Cenane LAAN L -d—-r %_/ .
' CHS! other sister, KRIS CHOXINEMAN, is married to
2y ¥ mys Ry INEMAN, and FUCHS st<%e he was aware that she was

present. e mental institution in Westboro, Massachusetts, FUCHS
was unable to give, in any great deal, the background of his sister
KRISTEL, and was unable to furnish the date of her marriage to ROBERT
HEINEMAN, but roughly calculated this date on thc age of the HEINEMANS!
oldest child, He stated that KRISTEL had come to the United States
during the 1930ts and had attended Svarthmore College, and he bcl:.eved
she also had attended{m'yn Mawr,

It is to be noted at this point that FUCHS was questioned as
to the Communist background amd activities of his immediate family,
and he declined to furnish any informetion at first with respect to
this, stating that he did not sec that it was pertinent to the purpose
of the questioning, He was also asked as to whether his father, EMIL
FUCHS, a pastor, knew about his Communist activities in Germany, and
whether his father was in sympathy with those activities. He rcplied
that his father had believed in his children doing ae they saw fit,
Later, during the questioning of FUCHS, he stated that his sister,
KRISTEL HEINEMAN, had been active in underground work in Germany,
but that he did not know if she had every actually been a member of
the Commmist Party. In speaking of ROBERT HEINEMAN, FUCHS stated
that on one of his first visits te the HEINEMAN home, probably at
Christmas, 1943, he gained the impression that ROBERT HEINEMAN was a
Cammmunist, or at least was in favor of the Communist philosophys

FUCHS stated that he was educated at the Universities of
Leipzig, Kiel and Berlin, and also had attended Bristol University in

. England after his arrival there in the summer of 1933, In 1937, FUCHS .
s took post-gradodte work at the University of Edinburgh. He stated
that his work wder a research scholarship at the University of
Edinburgh was interrpted by his internment as an alien in May of
1540, ¥ith respect to this internment, FUCHS said that in July,
i N 1940, he was sent from m:gla.nd as an internce to Canada, arriving
g in Canada in July, 1910, and being intermed first at Camp 1, which
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which is near Quebec, He was 1ater moved to Camp ¥, which is ncar
Montrdal, FUCHS was returned from Canada in late 1940, and was released
in England in January, 1941, He returned to the University of Edinburgh,
and in My, J9L1, he moved to Birmingham, England, where he began

resear k on the Atamic Energy project there under Professor
RUDO: IERIS., FOUCHS stated that he became a naturalized British
citizén in May, 1543, oS N

' COMMUNIST AFFILIATIONS AND MOTIVATION

FUCHS stated that he joined the Communist Party of Germany
while he was attending the University of Kiel, He said that while at
the University of Kiel, he had been the head of 8 group of German
Commmist stulents, and he said that the Nazi students at the ,
University of Kiel knew of his Communist work,  He stated that in
March, 1933, with the burning of the Reichstag, he realized that it
would be necessary for him to stop his active Communist Party work,
and he therefore went underground, He traveled to Berlin, and took
wp studies at the University of Berlin, but a short time later the
authorities there learned of his Communist Party affiliations,-
apparently, according to FUCHS, from the Nazi students at Kiel, ard
he, therefore, was forced to leave the University as he was afraid -
he would be taken into custody. He théreaftery, in the summer of 1933,
went to France, and in September, 1933, traveled to Englard, FUCHS
sald that while at the University of Bristol he was active on a
cammittee helping the Spanish Republican forces, and FUCHS said that
he regarded, this activity as work in behalf of the Communist Party,
FUCHS said that while he was 1in Bristol he attended some meetings
of thgfSociety For Cultural Relations with the Union of Sowjet Socialist

Republicse and that he Tregarded this organization as being a Commnist
“front growp, He said that he was not actually a member of this - gociety,
but did go to many of the meetings., FUCHS stated that while he was at

the University of Edinburgh he organized the sending of propaganda
leaflets from Scotland to Qermany. -He said that this was work in
behalf of the German Communist Party,

. FUCHS stated that during the period he was in England, from
September, 1933, until sometime in 1941, he was aware that there was
operating in England an underground section of the German Communist
Party, FUCHS said that he was considered to be a member of this
section of the German Commmunist Party, and probably had f£illed out a
blography concerning himself and furnished it to officials of the
German Comminist Party sometime after his arrival 4n England, because
of the fear of the Party that they might be infiltrated by Nazis,

FUCHS said that all of his espionapge activities in behalf of
the Soviet Unlon were motivated by his belief in the principles of
Cormunism, and by the same desire which prompted his work in Germany
in behelf of the Cmmmist Party therc.file @--&hat at various tincs
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he had had doubts concerning the posi(%gﬂ-m;det Union In

world affairs, mentioning specifically Russo-German Pact of 1939,
but FUCHS said that he was always able to reconcile in his mind the
position of the Soviet Union during the period of his espionage activity
until he finally broke away from this activity in February or uarch,

1949 -
INSTRUCTIONS FOR CONTINUING HIS ESPIONAGE ACTIVITIES IN THE USA

FUCHS stated that in the summer of 1943 he learned that he
was being designated as part of an official British Mission which was
to travel to the United States to do worl#in comection with research
on atomic energy, FUCHS said that thg#Soviet Intellige ice; had
nothing to do with his being chosen as part of this British Mission,
and that he was chosen because of his knowledge and qualifications
as a nuclear scientist, Upon learning of his designation as part of
the British Mission, he informed his woman contact of this fact and
she subsequently gave him instructions as to how he was to establish
contact in the United States, Her instructions were to the effect -
that FUCHS should, on a desipgnated day and at a specified time, go
to & point on the lower East Side of New York (ity where he would
meet an individual who would be wearing gloves and would have an
additional pair of gloves in his hands, FUCHS was to carry & tennis
ball in his hand, FUCHS said that the instructions were to the effect
that 1f contact was not established at the designated date, time,
and place, a secord attempt should be made at a later time, FUCHS
did not recall whether this was to be 3 week or a month later, but
said that it was probably one or the other, TUCHS zaid that there
were definite arrangements made as 10 the passwords which would be -
exchanged at the meeting, but that he does not now recall exactly
what these instructions were, but he gave the following as an example
of such instructions, The contact would state, "Can you tell me the
way to Grand Central Station?" FUCHS would make & reply which would
not be entirely responsive, and the contact would in twrn make an
sbsurd reply, Thercafter, the regular conversation between the two
persons could begin,

He stated he made no writitenh notes whatsoewer as to the
instructions received, but he did memorize them and retain in his
memory until the meeting was consummated, He advised that it was
his intention and understanding that this meeting was for the.

- purpose of establishing an espionage contact in the United States
so that he could continue to furmish confidential, restricted informa-
tion through this contact to and for the benefit of the Soviet Union,

~ FIRST CONTACT FOR ESPIONAGE PURPOSES IN USA

In keeping with prior instructions, FUCHS adviaed, he left
with members of the British Misaion by ship and came to the United
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States, He landed at’ NeWport News, Virginia, on about Decsmber 3,
1943. He proceeded to Washington, D, C., and stayed in Washington
at some hotel, the identity of which he does not remember, for one
or perhaps two nights., Then he went to New York City. He took up
residence promptly at the Taft Hotel, Most of the members of the
British Hission were stationed at the Taft Hotel. He did not like
the place himself, and soon thereafter he moved. At first it was

' his estimate that he might have spent the first month after his arrival
at the Taft Hotel., Later he concluded this was too long a period, in
his estimate. He next moved to the Barbizon Plaza Hotel in New York
City. At first he estimated he might have lived there for two or
three months before moving, but when it was shown that his next place
of residence began on February lst he agreed that this stay at the
Barbizon Plaza Hotel was considerably shorter,

Another member of the British Mission, Mr, HENRY S. ARMS,
left for England and he left a furnished apartment on West 77th Street,
the exact address he confirmed as being 128 West 77th Street, This
was a furnished apartment, and he remembers having seen the caretaker
and his wife, but he cannot recall their identities. He does not
believe they were co¥ored and he stated that his mind is a complete
blank as far as their identities are concerned.

After arriving in New York City, FUCHS took up employment
as part of the official British Mission which had its offices at L3
Exchange Place, New York City., FUCHS said that the British Mission
was working with officials of the Kellex Corporation which was under
the control of the Manhattan Engineer District, FUCHS said that the
work of the British Mission was with respect to developing the
mathematical theory for the building of a chemical plant with regard
to the gaseous diffusion process. FUCHS said that he of his immedi~
ate contacts in thc Kellex Co tion was MiNSORKBENEDICT, and
another individual was nam ONTROSE, " FUCHS stated that at Christmas,
1943, he visited the home of his sister, KRISTEL HEINEMAN, in
Cambridge, Massachusetts,

He then told the story of his first meeting in substance as
follows: o :

In keeping with the specific instructions which had been
given to him by his woman espionage contact in or near Bambury, Englard,
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he proceeded at the time and on the date indicated to a place on
the lower East Side of Manhattan, which he racalls to have been on
Henry Strest., It was not dark aithough it was approaching dark at
the time, and his recollection was that this was about Christmas,

"1943, or at least in December, 1943, or January, 19Lli. The place

for the mecting had been selected by his woman contact near Ranbury,

-England, He believes that it is possible he was living at the

Barbizon Plaza Hotel at this time, because he rccalls going inte a
subway station located near the Barbizon Plaza Hotel, and he.
entertained som apprehension, in fact, concerning this first meet-
ing. Hec recalls having this apprehension while he was in the subway
station near the Barbizon Plaza Hotel getting ready to proceed to

his first contact, Since he moved from the Barbizon Plaza Hotel to

128 West 77th Sireet on February 1, 194k, or about that time, he
assumes that logically the time of this first meeting was prior to
February 1, 194k,

He asked no questions as to how to proceed to Henry Strect
as he previously had purchased a map and made his own plans for going
there, In keeping with the specific instructions, he went to the
place on Henry Street which had been previously designated and
described to him in England. He stated that the full, detailed
instructions which had been given to him in England were carried out.
The contact was made on Henry Street, and the contact was wearing
gloves end carrying an additionzl pair of gloves in his hands, FUCHS,
on the other hand, had a tennis ba2ll in his own hand, as per instrue-
tions, His contact came up to him and furnished his name as "RAYHOND!.
FUCHS furnished his own name, "“RAYMOND" stated that he was pleased to
meet FUCHS, He indicated he had been expecting him and he stated
definitely that he was pleased to have been selacted for such an
important assignment. )

He stated that no information was delivered to "RAYMOND,"
his contact, during this first meceting, It was his usual practice
in England, and he followzd it in this instance, in making contacts
not to take anything in writing with him at the first mecting, He
told "RAYMOND", in answer to questions, where he was living and where
he was working, They also arranged to hold another meeting in the
immediate future, He discussed with "RAYMOND' his plans, He also
discussed with him orally some of the officials for whom he was
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working and told him where, in fact, he was working at the time,
.+ MRAYMOND" specifically suggested that at future me:tings FUCHS
- make sure that he was not buing followed, The attitude of “RAYMOND"
: at all times was that of an inferior. At this first meeting FUCHS
) believes that he made a statement to "RAYMOND" about atomic energy,
and he knows that the words "atomic energy" and "etomic bomb" were
both mentioned, and "RAYMOND" must have known about them as hc Qid
not ask any questions of interpretation or explanation, He also
belicves that the comparative strength of an atom bomb was also
mentioned at this first meecting, or it could have been at some
subsequent mecting held soon thereafter.

\

FUCHS estimated this first meeting lasted about twenty
minutes, They walked together during the course of the meeting in
the gencral arca where the first contact was made, FUCHS remembers

L on one occasion he and YRAYMOMDY did go together to a restaurant
somewhere in Now York —— it could have becn on the occasion of this
first mecting, although he docs not remember this to be so.

- In answer tfo a2 specific question as to whether the i‘:.rst
mecting could have besn in February or March, 19LlL, FUCHS stated that
he felt reasonably sure that it was earlier than these dates, and
that it was during the period when he was at the Barbizon Plaza
Hotel., FUCHS was asked as to whethor thers was a playground ncarby -
the peoint of the first meeting, and he said he could not recall this,
but he did recall a row of flats (apartments or apartment buildings)
in the immcdiate vicinity.

FUCHS stated he was motivated in keeping this initial meet-
ing with "RAYMOND" in New York by a desire to aid the Soviet Union.
He said he considered "RAYMOND'S" status as that of an agent
intermcdiary acting for and in behalf of the Soviet Union, in kceping
with the plans which had been initiated in England and which first
mezting he was carrying out in kceping with instructions which he
" received in BEngland.

SUBSEQUENT MEZITINGS FOR ESPION.GE PURPOSES IN NEW YORK CITY

.. Between December, 1943, and August, 194k, FUCHS stated
that, in addition to this first mecting above~described, which he
had with "RAYMOND", whom he identified from 2 photograph as H:RRY A€ £

. .
!
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meetings, all told in the City of New York with "RATMOND",

. At that time he was working with the Kollex Company as a
Consultant., The work by this company was being donc independently,
but under the over-all control fram a security standpoint of the
Manhattan Engineer District., The office where he was employed as
Consultant. was on Wall Street at a place where there were three
entrances to the building. His work and the work that he was con-
eerncd with was that of developing mathematical theorics to furnish
to the Kellex Company with principles as to what could go on in the
gaseous diffusion process with questions of tolerances and the over~
all problems of. gaseous diffusion, He further advised that he was
concerned with working plans with the size of a plant necessary for
employment of the gaseous diffusion process, although not with the
size of the labor force that might be required, During this period
he and other British scientists were working on a serizss of papers
identified as the MSN 'series, The number that had been written
prior to the time of his departure to Los Alamos in .August, 19LL,
was about ninetecn. Approximately thirtecn of this series were
written by FUCHS himself, Others participating in the production
of this scries ware PEIERLS, his immediate superior, SKYRME, and one
of the group papers was written by BOSONQUET in England, This MSN
scries was knovm as primary papers conteining matfters of principles
and all of those when preparzd and all of those which he delivered to
his espionage contact, "R.AYMOND", were at the time of thoir delivery
classificd data,

FUCHS advised that, in addition to the first mecting which
he had with "RAYMOND" (HARRY GOID), there were additional meetings,
the sequence of wnich he could not remembar and many of the details
he could not remember definitely, but he described these meetings
in general as follows:

One meeting which FUCHS had with YRAYMONDY occurred in
Manhatian near one of the middle bridges which he identified by a
map as the Qucensboro Bridge. The meeting occurred on the strect
corner very close to the bridge in which he would consider anything
but an exclusive area. He remembers that during this contact he and
RIYHMOND" walked underneath the bridge approach and from the descrip-
tion of the area, it was concluded that this probably was on First
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ivonue and not on Suttog Place, This mceting was held after dark aswere
most of the other meetings held in New York, This meoting occurred
in the early part of 1944.

. Another meeting between FUCHS and "RIYMOND" occurred just
outside a subway station near Central Park and he believes this would
be the "Museum" subway stop on the west side of Contral Park West,

In this instance, FUCHS stated that he designated the place of con-
tact because it was reason:zbly near his own place of residence on
West 77th Street, but it was the usunal rule for "RAYMONDY to designate
the places r contact, At this me=ting, arrangements were also made
for a subseguent meeting between "RAYMOND" and FTICHS.

inother meeting held in the early part of 19LkL was in the
Bronx nzar a moving picturc theater, From an examination of a map,
FUCHS concluded that this meeting was held on Grand Concourse near
159th Strcat or 161st Street, at least in this general vicinity., In
a subsequent discussion of the meeting in the Bronx, he stated that
the words "Fordham Upiversity" struck a familiar ciiord and it could
be possible that the meca2ting was held ncar Fordham, However, he
stated that this meeting, s were practically all of his mectings with
"R.LYKOND", was of short duration and nmot likely to be of ane-hour
length ¢ither here or at any other place in New York., He belicves that
when he kept this appointment in the Bronx with “RIYMOND", he very
likely went there by subway, and that at this mecting as in all other
meatings held in Now York there was an agreement and arrangement made
for a subseccucnt meeting, They also had an understending that, in the

~ event they failed to make contact at any of the meetings arranged, they

would meet at excctly the same hour either one weck or two wecks later,

He described another mecting as having been held in the
Borough of Qucens., He estimated that when he rode the subway from
Manhattan into Queens that this meeting was at a place approximately
twenty minutes after entering the Borough of Quecns after crossing
the Eist River, He recalls having looked at a map before procesding
to this Quecns meeting and he remembers noticing that the direction
he would have taken would be in the general direction of *he airport,
He also recalls that the subway train on vhich he was riding left
the underground and became an elevated prior to the time vhen he left
the train for this particular meeting, .t this point FUCHS was shown
a copy of Hagstrom's map of Queens, New York, and after studying it
he reached the conclusion that the general arca in which the macting
was held is the arza described on the map as “Jackson Heights", He,
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with his finger, made a circular motion describing the area whic rf‘StbRE‘I
bounded by Flushing Bay, La Guardia Airport, St, Michaells Cemete

Woodside, Flmhurst and Corona. He was unable to 'identify the subway ™

or elevated stop or any of the streets by name since he stated he could

not recollect the specific place, but could remember only the general

area,

As best he can récollect, he had with him on this occasion 2

package of papers which had been written in longhand and which contain-

ed classified information about their work on the Atomic Energy project
and, although he at times carried rolled up papers in his hands, he
preferred to carry the rolled up papers in his pocket which he prob-
ably did on this occasion, His recollection is that the papers
which were passed by him to "RAYMONDY and which were written in
longhand by him, contained classified, highly confidential infor-
mation with reference to his work under the general over-all security
control of the Manhatten Engincer District, Although he stated he
did not recollect specifically that any of the MSN papers were passed
a2t this mreting, he did recollect to the best of his belief that two
or more MSN papers were passed to "RATMOND®" by him at each of the
appro:dmately five meetings held after the first meoting.

There was one other meeting which was arranged to be held in

" Brooklyn, Following fn examination of a map of Brooklyn, he believed-

that this meeting was 1o be held in the general vieinity of Boro Hall,
although it might have been held at the intersection of Fulton Street’
and Flatbush Avenue extension, This planned meeting was unsuccessful,
FUCHS stated he arrived at the designatedgplace and he recalls that
there were some large public-looking buildings in the vicinity and the
traffic was heavy. He stated that at all of the mecetings held with
NRAYMOND", either in New York City or elsewhere, he observed ne one
who seemed to know “RABDND" ard he had no one accoxnpany:mg him at
these meetings,

He is of the opinion that following the very first mceting
described in the preceding section of this report that written con-
fidential and classified information was delivered by him %o his con-
tact, "RAYMOND", He advised that there would have been no occasion
for any meeting except to deliver written information since the.
knowledge and beckground of WRAYMOND" was insufficient to enable him
to understand technical details and his lack of scientific knowledge of
the type necessary to understand the problems on which FUCHS was
working would have made it very unlikely that he would have arranged

‘any meeting with YRAYMOND! after the fiyst for any purpose other than

to deliver infomation in writing to him.

As for information furnished in the City of Ncw York as the
above described meetings, FUCHS stated that he personally preparcd
about thirteen of the MSN documents, He would first premre a draft
in longhand, On some occasions they would be sent to his immediate
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superior, PEIERLS, T¢ "’Are'ad‘ igf‘,&x/n then, in turn, would be routed fori:
duplication, some instances, however, FUCHS, after preparing Y
rough draft, would route this rough draft which he prepared directly
for duplication,. In all instances when FUCHS prepared the draft a
proof copy amd the original draft would be returned by the deplicating
staff to FUCHS, Each of the duplicated copies was numbered for control
and sccurity purposcs due to the highly confidential character of the
contents. FUCHS would then personally retain the original draft which
he had written in longhand and then he subsequently personally furnished
all of his omn long hand drafts of his own compositjon directly to

the individual kmown to him as “RAYMOND", with the intention that he
would serve as an intermediary in transmitting these secret documents
to the Soviet Union and for the benefit of that country, The documents
which he delivered were sometimes folded and other times were rolled
upe Sametimes they were carried in his hand, but most of the time he
would carry them in his pocket and he delivered these papers secrotly,
usually after dark, 2t the meetings which he had made by prearrange-
ment with "RAYMOND® during the period from Deccmber, 19k3, to August,
19)lie The information which he furnished, FUCHS stated, had come to
his knowledgc by virtuc of his official employmewt on the Atomic Energy
project under the over-all control of Manhattan Engineer District,

During thesq‘ contacts in New York City, as above-~described,
FUCHS stated that he furnished in writing information coficerning the
principles on the development of the mathematical theory, information
concerning tolerances, the gaseous diffusion process, working plans,
the size of 2 plant, and the approximately thirtcen of the MSN
series which he had prepared personally. -

"He furnished in writing also from time to time in New York,
as he received it, information 28 to the over-all ard general effort
and activities in connection with his own work relative to the pro-
duction of fissionable material and its potential use a2s =n explosive
in the war effort and general informztion about membranes and their
composition and,  although he did not know the technical details at that
time, the general information concerning membranes and their com~
position which he did furnish was of a highly confidential type,

- While in New York, he furnished infomation orally concern-
ing the manpower employed by Kellex and the nature of the work being
performed by the British Mission and 211 that he knew concerning
personnel and general activities in the Manhattan Engineer District,
He also advised orally that there was a plan for the building of a
large plant somewhere in the south-eastern part of the United States,
which would employ both the gaseous diffusion and electromagnetic
processes, He stated that this plant was later constructed at Oak
Ridge although he did not know while in New York the specific lo=
ceation, He furnished orally the identity of the officers apd the
high-ranking scientists who were erployed by Kellex and those that

13-




He also discussed some of the personnel orally, At these meetings &-d-.u
TRATMOND" (GOLD) never took notes, Highly technical information was®
not m-ijjhed onﬂg d'i to "RAYIDND'S" inability to understand,-

T%F’a‘s_he_cm recollect, FUCHS stated he only missed

one prearranged contact with "RAYMOND® 3in New York amd at each of

the meetings actually held 4n New York arrangements were made between
him and "RAYMOND" for a subaequent meet:’mg,

 He stated that the only time he and PRATMOND" traveled together
in New York City was on one occasion only when both got in a cab and
went to a restaurant at some place which he does not recall,’

At the lest actuzl meeting which he held in New York with
N"RAYMOND", FUCHS stated he believes he told PYRAYMOND® he was gbout teo
be transferred either to England or to Los Alamos and that, in the

. event he desired to get in touch with FUCHS, "R\YMOND" could contact

his sister, Mrs, .INEMAN, whose address on Ll Lakeview
Street, Cambridge, Massachusetts, FUCHS furnished to "RAYMOND" at

that time, He stated thot he did not like to bring his sistert!s

name into this matter, but since she was in no way being involved

in his cspionage actufities, he decided it was the best way to pemit

a renewal of the contact in the event it were lost, FUCHS stated -

that sometime subsequent to this mecting he traveled to Washingbon,

D. C4, where he conferrcd with Sir JAMES CEADWICK, a representative of

the British Missions At this meeting with Sir JAMES CHADVWICK, FUCHS

learned that he was to be transferred to Los Alamos and would, there=~

forey not be going back to England, Prior to actually leaving for Les

Alamos, FUCHS made a trip from New York City to Cambridge, Massachusetts,

where he saw his sister, At this time FUCHS informed his sister

that she might be contacted by an individual whom FUCHS designated

by some name which he does not now recall, but which name may have

been JOSEFH or JACK, FUCHS told her that this individual would say

the time of mecting that he brought Wgreetings from KARL,® These -‘42,/’ ;
arrangements had previously been agreed upon between FUCH FUCHS and MRAY .

KRISTEL HEINEMAN, when contacted by FUCFB in this regard, was agrece-

able to being so contacted,

FUCHS was asked if, during the period he was in New York, he
could have told his contact that he was going to Mexico instead of
New Mexico, TFUCHS stated that he was sure that he had not stated -
that it was Mexico inamsmuch 23 he had no intention of going to Mexico
in connection with any Atomic Energy work, FUCHS also stated that he
believed that he gave his apartment address of 128 West 77th Street,
Now York City, to "RAYMOND® at the next meeting following his moving
{0 that address,
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FUCHS!_TRINSFER T0 LOS ALANOS

As set forth in the preceding scction, it was deﬁnitely

D' deélded in the meeting FUCHS had with Sir JAMES CHADWICK 4n Washington,
D.C., in July, 19LL, that FUCHS would be transferred to Los Alamos
to work on the Atemic Energy project there rather than returned to
England, 1In accord with this, FUCHS traveled to Los Alamos, New
Mexico, where he arrived on about August 1l, 19LlL, and where he worke-
ed as a physicist in the Theoretical Division of the Laboratory.
While FUCHS was still an erployee of the British Mission he was at
Los Alamos, working under the over-all control of MED, He was working
on confidential and classified research and ms, through his employ-
ment in the Theoretical Division, given access to practically all of
"the information with respect to the plans for the detonation of a
plutonium bomb, He learned of the contemplated use of the implosion
theory in such a detonation and began work oh various aspects of such
a detonation, including the Lens System, various implosion designs,
the theory of the jets in connection with implosion, and similar
confidential work as an expert physicist, At Los Alamos he was
assigned a room in a dom:.tory in the restricted areae

ESPIONAGE CONTACT IN t:map.muE, MASSACHUSETTS , mnnmm, 1915

I _enir
As stated, s Fptanaterred o Los Alanos in August, 1914,
He advised that the Ce ommnist Party’would likely have informa-

tion on all the members o s family, He, FUCHS, did personally
belong to the branch of the Germen Commmist Party in England after
he came to london, It is guite likely that he furnished biographical-
information concerning his sistér, then residing in the United States,
to this underground Communist movement in England, He never fumished
any biograpbical data on any other American, Thus, it was hardly
necessary for .him to mention his sister and her addressj although

it was syggested that his sister be used as a contact, he does

know for sure whether he made this suggestion or whether it was made
by someone else, He did not like to use his sister!s home as a contact
place, but did agree to it since it did not involve her, but if she
did suspect anything she would think it was in connection with
COnzmmlst Party work. ) .

FUCHS stated he visited his sister in Cambridge in February,
1945, He had planned at first to visit her at Christmas, 19Lk, but
this trip was cancelled, It is probable that he wrote to his sister
that he would visit her later in February, 1945, since this was about
. the time of the birthday of one of his sister!s children, While h ’
3 was visiting his sister in February, 1945, his sister, KRISTEL AMe s i@

e e
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HEINEMAN, told FUCHS that hss contact (he ves name
~LIQSEPH" or ®JACK" was used) and visited her and she had told this
contact that FUCHS was coming in February, 1945. He alsc sdvised on
- - another occasion that it was possible that his sister had written to
* "  him at Los Alamos, advising that RJOSEPH" had called, A contact,
‘R.YMOND", (lat.er identified as HARRY GOID) did vigit his sister's
. homeé while FUCHS was there in Febroary, 1945, ~He did ot like this
meeting to be in his sisterts home, but he accepted it, No espionage
matters were ever discussed in the presence of his sister, - The contact,
PRAYMOND", came to the door and probably asked for FUCHS, and when he.
was informed that the contact was there he called down from upstairs
for PRAYMOND" to come up to FUCHS! bedroom, His gister may have bean
there in the bedroom with them for a munute or so, He does not recall
this as being so, howaver, nor does he recall telling his sister to’
leave ==~ although he probably would have donc so had she been there,
He does not recall that ROBERT HEINEMAN was there at any time whilg
"RAYMOND" was present, fle belicves that in the home at the time
- "RAYMOND® was there were his sister, possibly her children, and FUCHS,
The call was made in the latter part of the forenoon and lasted for
ten minytes, or perhaps some longer period of time, but 9RAYMOND®
. did not stay for lunch, He recalls that his sister told him that on
a previous visit of the contact to the sisterts home, the contact,
YRAYMOND", had brought some chocolates for the’ children, although he
does not remember a book having been mentioned,

< s

The conversation which took place between FUCHS and WRAYMOND® -
in FUCHS! bedroom at his sister's, XRISIEL HEINEMAN'S, home in
Cambr:.dge, sovered the following matterss :

" Arrangement for a meeting in Boston within a day or two;

The contact requested the infomation of an @-_to-:late type
and FUCHS told him that he would prepare notes on the de-
- tailed principles of the atom bomb construction for delivery
*  to him at Boston; :

Arrangements were made for the meeting in Boston at a
specific place, time and dates

Durmg this meeting at ‘KRISTEL HEINEMAN'S home, FUCHS gave-

PRAYMONDY a yellow city streel map of the City of Santa Fe,
- New Mexico, which was used as a basis for planning a subsequent

: meeting there in Junc, FUCHS stated he personally brought

I the map with him from Los llamoes for the purpese of arranging
Sl - this subsequent meeting in Santa Fes It is to be noted

that FUCHS was shown & map of the City of Santa Fe,

«16~
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. ¥Wew Mexico, issued by the Santa r of cmerce,

anml he stated that it was exactly the same type of map which
he had furnished to "RATMOND" at the HEINEXAN home in :
February, 1915, Due to the fact that "RAYMOND® was employed
somewhere on & regular basis and had difficulty in arranging
to get away, it was "RAYMDND® who selected the time for the.
meeting, The meeting was to be held on Alameda Street,
which runs alongiide the river and YRATMOND® was to be
walking on this street in the vicinity -of trees and park
bencheq, and FUCHS was to pick him wp in a car there.

FUCHS stated he then, in KRISTEL HEINEMAN'S home, prepared a
paper which was the first really detalled paper he had prepared con-
terning atom bomb construction, He later stated that he had no physical
recollection, however, of preparing the paper, or in which room it
was prepared, or if he actually sat down at a desk and prepared it,

He stated, however, that he did not bring any pspers with him from
Los Alamose Thusy it was logical to assume thet he prepared them at
his sisterts home. ‘

His contact, PRAYMONDY, never spoke of his contacts in any
way, never referred tg them as "he" fghetty, ftheyt or "nwpeople."
He) indjpeted at no time any personal interest in the information t.hat
: ing furmished, FUCHS does not recall whether XONSTANTIN

LZANOS came in while the contact was there, but FUCHS lmovn
that he did not want YRAYMOND" to stay lang and he moro or less
pushed him out in ofier to termminate the meeting, There was no
indication during this conversation that *RAYIOND® had tried torcach
him in the mecantime, the mails had bot been used, hc had no message
through any other chamel - although his sister had written him,
he believes, that NJOSEPH" had been in, The letters from his sister
were in English, e

{R Vhile he was at the BEEINEMAN home he recalls that WENDSLL w

came to the house on a visit, He remembers no telephone calls or
telephone numbers hiving been left in any wey for him to make uge of

* in making a contact, He does not romember the telephone num

Acadgety 2-2677, He.does not remember the name_J, or JERQ)

; He would not say with positiveness that this number had
né been left, but that it would have been a most unusual thing and
that he aas no recollection of it whatsosver, He stated he positively
did not visit his sister in Cambridge at Christmas, 194k, During this
meeting in his gisterts home he stated he recalls that WRAYMONDY
offerad him some money, He does not recall the specific amount =
whether 1t was (3500 or $1500, but he refused the offer as he was not
interested in accepting any money for what he had been doing,

27-
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o FUCHS stated that he had ex;&eééﬂ be -contacted at the .

; HEINEMAN home in February, 1945, by "RATMOND® in view of the fact that
he had, at his last mecting with "RAYMONDY In New York City, prior to
going to Los Alamos, informed MRAYMOND" that contact could be estab-
lished if necessary through his sister, KRISTEL, and FUCHS also stated

that he was aware that 'RAYMOND® had calledl—_a_-t“{he' HEINEMAN home prior
to his visit there, '

’
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ESPIONAGE coumcr ™ BOJION, MASSACH‘USE‘I‘TS, Fsmmar, 19h5

FUCHS stated that in keeping with the speciﬁc arrangements
mede while he was meeting with "RAYMOND! in KRISTEL HEINEMIN'S home a
day or so previously, he, FUCHS, met "RAYMOND" in Boston, Massachusetts,
" This was in Fcbruary, 19ﬁ5. just a day or two after the meeting in his
sister's home,. Hc remembered that the meeting was held at 8§ place
close to the river, ncar a large, public’bullding on a street which was
- not particularly wide, He wis uncertain, after examining & map,
. “however, he believed it was in the general arca necar North Station,
At this meeting in Bobton no oral information was furnished to
TRAYMOND® by FUCHS, because he lnew "RAYMOND would not understand
any oral, con.t‘:dentlal information of a téchnical nature, Infor-
mation, however, was furnished in writing, It is his estimate that
a writtcen, longhand document containing information known to him to
o be classified and highly confidential, was prepared on six or more
‘ pages, in English, and the document itself was conceined mostly with
matters of principle and was written in such a menner that a physicist
could mderstand it, although “R‘MND" he felt sure,. could not.

FUCHS was, rlier interviews, specific ,and positive
about the meeting be:.ng held Boston, Along toward the concluding
interviews he was informed tha s in his confescion, had indicated
that this written document had passed at Cambridge in his sister's
home, and he stated that he frankly had no physical recollection of
the meeting in Boston, but he does recall having papers with him 4in
his possession at Boston for the purpose of delivering them to GOLD,
and it is his recollection that the papers were prepared in his sister's
home, after the contact in February, 1545, for, since he brough no
papers with him from Los Alamos, he had no papers ready for delivery -
when BRATMOND® arrived at his sisterts home, so his best recollection,
based on logical reconstruction, was that he prepared the

papers at his sisterss hore and did deliver them at

Boston within a foir days, thereafter, It is noted

-18~-
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that in givine & signed statement Fuchs stated that the W
made in his sieterts home for the meeting in Boston, and for the prep-
aration of the'papers, were made without the knowledge of his sister
or her husband-, that they were not present during the discussion he

had with " ond" and they had no knowledge of the purpose of the dis-
cussion. Under prolonged and continuous questioning concerning the
meeting in Boston, Fuchs?! position changed from that of positiveness -

'~ = even giving, as shown above, the physical location of the meeting,

to one of a2 rather nebulous type when he stated he had no physical,
recollection of the meeting in Boston, MRS, ARISTEL HNE/INE mAN

THE FIRST BANTA FE, NEV MEXICO, ESPIONAGE CONTACT IN JUNE, 1945

: In keeping with arrangements which had been made in the home
oz‘ Fuchs' sister (Kristel Heineman) in Cambridge, Massachusetts, in
February,; 1945, Fuchs stated that he would meet his contact ®“Raymond® .
in Santa Fe in June, 1945, He had shown "Raymond" on a map where they
would meet} and they did meet st the place indicated on Alameda Street,
vhere it lies alongside the river, and between Castille Street and
Delgado Street, wher& there are trees and benches adjacent to the
street, After thoy met, Fuchs want after his car which he was using,
and he then picked up his contact ¥Raymond®, and together they drove
across the river bridge and turned left into a lane which terminated
at a gate, They stopped the car, sat in the car, and talked together
at this deserted spot,

+

VWhile there in the cory, Fuchs delivered in writing as much
information of an up=-to-date type &8 he had concerning the A-Bomb,
He also informed "Raymondt of the fact that a test explosmn was soon
to be held in July at Alamogrodo, and he also furnished additiopal in-
formation at this time which he posscssed concerning implosion, He
gave in writing 2 description of the plutonium bomb which was soon
to be tested, He furnished more information than had heretofore
been furnished concerning the ignition of the bomb, although this ig~
nition system had not yet been corpleted, He furnished in writing the
principles.of IBM calculations, the mothods of calculating efficiency
and the results of the efficiency calculations. He stated that as
best he recalls, his estimate as to the calcualted efficiency ran from
a small percentage to as high as 508, which he subseqcuntly recalled
in comparing it with the actual results of efficiency tests of the
Hiroshima explosion which was about 3%, and the later Nagasaki explosion
which was about 174, He also I‘unﬁ.shed in writing information con~-
cerning t.e gize of the bomb, and the plans to use the bomb against
Japan if it were found effective in the tests He knew that work was

going on on the gun but he knew very little about it, He probably
s~ _CEODIT
S E :'_g.i;‘ﬁ:'.in F-
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~« referred to it in hie written comunication. Be prepa

of the bomb and it§ components with importent dimensions indicated,
and he drew a simlated sketch covering & period of about ten minutes,
which as best he could recall was similayr to the sort of sketch he - -
turned over to %fiaymond” at this meeting. He also furmished infor-
mation as to the type of «ore, & description of the initiator and
detalls as to the tamper, :

o Orelly at this meeting while in tﬁe car, Fuchs advised that

he furnished the nsmes of the typss of explosives to be used in the
bomb, the approximate site of the Trinity test which was soon to be
ade, and that the A~Bomb, accoyding to celeulations, would be vast~

1y greater in its explosive force than large quantities of THT, He fur-
nished, in fact, & specific figure to sstablish & comparison,

: He stated that his paper was written in longhand, and in’ its
prepsra’f.ion prior to the time when he left Los Alamos, he consulted
officlal classified dotuments at Los Alamos in preparing the long-
hand dats which he delivered to his espionage contact ®Raymond.® He
remenbers specifically that he examined official documsnts to obtain |
information conceming the speclal method of defonation, the IBM
calculations and the resal ?oé ‘é g, 0fflciency caleulations, He stoted
that ®Raymond® (now idem 14) told him’on this trip that he
had had trouble getting there due to his difficulty in getting away
from hiz regular employment, Fuchs gtated it is quite likely that he
made notes in e dlary he was then mainteining as to the dates of his
contacts, buf he is not sure that he made a note as fo the date of
this partieular meeting, Ris diary, he stated, had long since been
destroyed, T

SECOND $ANTA FE ESPIONAGE -CONT:CT IN SEPTEMBER, 1945

‘ Puchs ststed that at first he lived in los Alamos on the
reservation in the doymitory, and some time later he moved to whet
was known as "The Big House®, During this time, he was still engaged
as a physicist on A-Bomb reséarch work in the Theoretical Division at
Los A]amos under the over—all control of MED,

At the meating held in June, 1945, at Santa Fe, arrangemonts
o were made for e socond meeting in the fall of the sams year at Banta -
- Fa; the date, time and place of the meeting were fixed in this initial
. ' Sants Fe meeting, The date of the second mesting at Ssnta Fg was
s probably Septenber, 1945, a8 he recalls that it was prior to the time
! ‘When he went to Mexico City with Dr, Pelerls #&nd pthers in November,
» 1945+ The specific date he does not now recall. but it was probably
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; 6n one of Ms days off, They were allowed shopping
"% * 1eave being chdirged, and he believss 4t was on one of thsse shopping
L days, He recalls that at first in los Alamos they worked for slx days
N & week, and aubgequently for five days a week. He is gquite sure that
- this neeting in Beptember, 1945, was not on Bunday.

" HRe reoeived no inddeation from his contact 'Raymxﬂ'(f_{%gz_
Gold) a5 to how "Raymond® had trevellsd to Santa Fe, But It must have
been by trein, He believes that Raymond indicatsd he was going to re-
tum vis A‘Lbuquerqua, and he recalls that after their meeting had ter-

“minated, he let Raymond out of the car at & point fairly close to the

bug station,’

: ﬁe ‘met 'Baymond," as per the agreement made during the pre—
vious Juna, ‘28 he was walking along Bishops.lodge Road, he believes
batween Hillside Avenue and Keamey Avenuaey - Fuchs believes that he
pl cked 'Raymnd' up in his car and they drove on out Bishépe lodge
Road t6 8 lonely place where the car wea stopped and e diacussion
was held, - . 4 :

. Dur!.ng this discussion no arrengements were made for enother
meting between Fuchs and ®Raymond® in the United States, first, be-
csugse ®"Raymond® felt that he wpuld be uhable to make arrangements to
get away from his job, and second, bscause Fuchs had heard intimations
that he might go back to mgland in January, 1946,

!}nﬁng this conversation in this fnstance between Fyche and
“Raymond,* they dld. make armngementa for a meeting between Fuchs and.
- another esplonage contact to serve as en intermedisry 4n tranamitting
" informetion to the Soviet Union, and this meeting was to be held in
london, Fuchs stated he_ seclected the place for the meeting at Mor- .
. nington Crescent, which .’ts the name of en underground (eubway) station
N in London, This station i{s large, about 150 yerds in length, end
there 48 » 1ift (elevator) and stairs, Fuchs stated that according |
to these srrangements he wes to have a copy of Iife Magazine with him,
end his new contact wes to have a bundle 6f seversl books with a cord
tied arcound them, Some pesswords, which he does not now recsll, ware
to be used, The date of the month end the specific hour of the day was
fixed with the recontact to be made if the first attempt to meét feiled,
and the recontect wes to be at the same time and on the same day of the
month either one month or two months later, (Puchs sdvised thet these
Flans which they made for the meeting never were consummated due to the
.fact that he read about the Osnadian spy exposs, snd he made other
arrengements on his owmn initistive,) It was necessary, Fuchs said, for
Mm to designate the place in London where they were to meet since
~ ¥Raymond®#({Go1d) was not acquainted wit.h Iondon,
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Fuchs stated thet no plaps were made for eny Hrthdbict 8 at

Me gister's home or anywhere else in the United States, not even in
the 6vent an’emergency aroese, He advised that he remeined in Los Alamos
mtil. June, 1946, 8rid from the daté of the Saptember, 1945, meeting
with ®Baymopd® un‘til he left Los Alemps 4in June, 1946, for Bngland, no
contacts were made with ®Raymond®, and no congideretion was given to

a subsequent mesting in the United States becaugs he did not know how
he could srrenge it, and he dovbted if there was even &ny conslderation
glven to the possibility of such e meeting at that tims, Fuchs stated
that he left Los Alamos and went to gee his sister st Cambridge, Mass~

e.chusetts, on the laat day of June, 1946, 4/1 ae MM‘ wWnian
He stated that when he leﬂ: Ios Alamos to keep this secona

moeting in September, 1945, with ®Raymond,? he drove his car while en

youte off the side of the road in a desert between Les hlamos and Santa
Fe, and there wrote a paper in longhsnd based on information whieh
he retained in his memory, He szid ®I had enough in my head to do thisw,

He turmed this paper{ihich he prepared over to ®Raymond® as sn espionage

.contact, with the full intention snd purpose that it would be transmitted

through ®Raymond® to and for the benefit of the Soviet Union and its
atomioc energy research snd constrmiction programs He dose not believe
thet his repdrt contzined sny information es to the ‘results of the
Jepenese explosions, because he belisves that Dry Penny's report con-
cerning this wag later prepered. .

- Fuo}'a stated he wes ‘about twonty miles from the A-Bomb fission
trisl et Alamogordo, 1,e,, the ®*Trinity test,” and he viewasd the re-
sults that were observsble from this position, At'les Alemos, his work
was concerned with figuring out where things might go wromg in the
bomb action, and later at Los Alamos he worked on blast waves, specif-
fcally the teil end of ths blast waves. Only so far as it entered in-
to the interpretetion of aexperimentsl results did he know of the aﬁ'ect _
that the bomb would hsve on humen 11re. He furnighed to ®Raymond®,
atated, whatever he h’usw,

VISITS BY FUCHS AWAY m PLACES OF
REGULAR ASSTGRVINT WHILE IN THE US)

" Michs sdvised thet efter his arrival 1n the United States in
December, 1943, he wag agsigned as a part of the British Mission which
had offices et 43 Exchange Place, New York Clty, and which was work-
ing under the overvall control of the Manhattan Engineor District, -
Hie first trip awey from New York City after this assignment was when
he went to visit his sister, Kristel Heinemn, 1n Carbridgs, Masss—~
ohusetts, daring Christmas, 1943, _

. i '\ [
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B ¢ Tn the Spring of 1944 (actuslly Msy 29 snd. 30, 19443

<ot Fuchs mede 2 trip to Montreel, Canada, for a conference with Ca~

nedien scientists, and he stited that the purposs. of this trip was

I to accompany Professor Pelerls who had found it necessery to go

" to Canada- to discuss stomic problems, Fuchs was unsble: to remember
the nemee of the scientlsts contacted there except ‘for the names of

_Ralemin and Kowarski, He sald that he treveled to Ceneda by eir.

and also returned to New York City by plame, . Fuchs said that this
trip hed no commection with any espionage engagaed in by him, Fuchs
olso visited his sister duving the Spring of 1944 on séveral occasions,
He stated thet they were probably at one-month intervels, end he be~
lieves thét hd went thers at the tims of & birthday anniversary occur- .
ring in Mzy, 1944, . He 2lsa msde & trip to sse his sister ahort].y be~
fore he left for IaOs Alamos in August, 19.'.4. -

- In July, 1944, F\xchs _recalled that he tmvaled to Washington, ,
D.C., where he confeérred with Sir Jemes Chadwick, the British Atomic
Energy representative, eand st that time & deﬁnite declgion wee made
that ha was to go tojlos Alamos rather than retum to England, .

After Puchs arrived in Los Alamos in August, 1944, he remained
there wntil February, 1945, This was his first trip off the restricted
reservation ares,. . o

‘Fuche also recalled that on one occasion, while at Los Alsmos,-.
he made a trip in sn Army bomber to Washington, D.C., for & conference,
returning t» Yos Alamos also in an Army plane, . He does not remembsr
"the exact date of this trip, but the purpose of it was in comection
wlth his ofﬂcial work, .

During November, 1945, Fuchs left lLos Alamoz to go to Montreal,
Canada, for work for the British Ministry of Supply who were atfempting
to engage people for work =t Barwell, England, . He was supposed to

. meet the particuler {ndividusl whom he was to contact there in Chicago,
but because of his planned vacation in Mexico he tmvelad to Montreal,
Canada, to make this contact, )

. "Fucha, following this conferenca, retumed to Albuquerqgue,
New Mexico, where hé met Mr, and Mrs, Pelerls and Mrs, Bdward Teller,

" and they then traveled to Mexico City on & short holiday. They re-
turned from Mexico to Los Rlamos in early December, 1945, Fuchs stated
that this trip by the group to Mexico City was in no wsy oconnected with
his eapionage activities, . During June, 1946, Fuchs left Los Alamos
permanently, being trensferred back to England, At that time he traveled
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to 'Wéstﬁngton; D.c“. , and he believes that he recalls staying

SrepeT
ab’ tnb>

Hotel Sheraton, He then travelsd to his sister's home in Canbridge,
Massachusstta, and made o trip from there in company with his slster,

Kristel, to Schenectady, New York, where he was in contact with Hens
x Eethe,\ w 3 MQ& ,

- - Fuochs was guestioned with regerd to the purpose of this trip
end he stetod that Bethe had been connected with the Theoretical .
Division at Yos Alamos, snd he had desired to tslk to him prior to
going back to England, He took his sister with him on this trip in
Order to get her away frém her home and children, and go give her a
11ttYe outing, Fuche belleved thay traveled at least part of the woy
by plane in order that she might havethis experdence, Fuchs gaid that
this trip was not connected with hie eapionage activity, °

nmcmmon oF mcns
Dite of Birth

Place of Birth

Citizenship
Occupation
Height
Build
Complexion
Bair

Eyes

Foatures

Teeth

. Speech
Charecteristios

December 29, 1911

Russelsheim, Ggrmany

British citizen by naturslization
Reséarch physicist

51 10-3#

thin

Dark and sallow E

Brown, decidedly balding end receding at
temples, A few occesionel gray hairs in
temple areay

Brown -~ wears glaosses

Medium high forehead which is given to
wrinkling when in thought or study., Clean~

" shaveny ' Hss noticesgble vein running from

eye level acroes temple to the level of
the heirline, ,
Reguler and doerk; the second, upper tooth,
right from the center, was quite dark.
Soft voice. Speaks English fluently,
wlth some Gerxmsn accent,

Has noticeable protruding Adam's apple.
Sanllows hérd, frequently, and auvdibly--—
particulerly when under pressure; smokes
cigarettes; fingers somewhst long; hends
rogy-~ especlally st knuckles; wriats
fairly wide in proportion to hands; bats
eyes with somewhat ebové-sverage frequen—
oy; slightly stoop shouldered.
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ADMINISTRATIVE PAGE

INITIAL ESPIONAGE AC'PIVITIES OF FUCI-B IN EN(E..".I‘ID _ -

- FUCHS sdvised that in May, 19h1, he accepted employoent in
Birminghan, ¥ngland, as a seientist on work with relation to atomic
cnergy research, He sald that ypon lsarmming the nature of this work
he decided to furnish information regarding it to the Spviet Union,
in order to carry out this plan-late in the year 1942, he traveled
m Birmingham, England, to London, where he made contact with JURGEN
SKI, whom he knew to be more or less the leader of the umder<
O rty in London, FUCHS stated that he pre: pre-
viously had been in contact with XUCZINSKI and knew of his contacts in
refugee circles, particularly with German Communists, On his first
contact with KUCZYNSKI, hc informed him of his desire to fumish in-
formmstion to the Soviet Union, and KUCZYNSKI mede arrangements to have
FUCHS recontact him a short time later, This FUCHS did, at which time
KUCZYNSKI had made arrangements for FUCHS to establish a clandestine
ct with an individual whom FUCHS came Ao know under the name of
‘ ANDERs It is to be noted that FUCHS Mas identified a photograph
_of this individual as SIMON DAVIDOVITCHKREMER, who was, in 1942 and
until sometime in 19L5, the secretary of the Military Attache's staff
- at tho Soviet Embassy in Londome

FUCHS said that he maintained contact with ALEXANDER for a
period of approximately one-half yean, and that he had only two, or
possibl three, mectings with ALEXANDER, one of which took place at the
Soviet “mbassy in London, At the last mceting ALEXANDER told him that
he was {0 have a new contact, and made arrangements for such a contact,
FUCHS believes that ALEXANDER may have mentioned that he was leaving
England, During FUCHS! meetings with ALEXANDER, which took place
during 1942, he furnished to him written information concerning his wark
on atomic energy research, intluding papers which had been prepared by
FUCHES in connection with this work,

: FUCHS said that his second contact, which had been arranged
by ALEXANDER, was with a woman whom he met in Banbury, Englend,” He -
said that he does not know this woman's names According te the British
Security Service representative she had not been identified by the
British investigation to date, FUCHS remained in contact with this in=
dividual until he left England in November, 1943. He delivered to her,
in the period from gometime in the middle of 1942 until November, 1943,
additionsl information regarding the work being carried ou‘c. at Birming~
ham with relation to atomic cnergy,

FUCHS stated 'in angwer to questioning that st no time did

' ; anyone ever try to recruit him into espionage work, that he sought
© ' out the contact on his own initiative, that he never sttended any
espionage school ard he never received any instructions in espionage

~25-
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ADMINISTRATIVE PAGE {Continued)

from anyonc at any time, with the possible exception that in his
earlier contacts with ALEXANDER, AIEXANDER suggested that he be
carcful to avoid being followed, that he should use taxicabs and
@cuble back in order to throw anyone off the track who might be
following him, but he believed this to be too expensive and not so
good a method in his own judgment, He preferred to go t0 a large
place like some subway station in london where there was both a 1if%
(elevator) amd stairs, amd to make contacts 'in such a place, A
suggestion he received in quite general terms also was that when
checking on survciilances or trying to ascertain if he was being
followed that before looking back he should cross the street and
make observations to sce if anyone might be following him, FUCHS
adso said that he did not lmow the identity of the Soviet Intelligence
Service for which he was working, and in fact did not know that
there was more than one branch of the Soviet Intelligence Service,

He etated that when he first made his contact on his own
initiative in early 1942 in England, he made knovm his availability
and readiness t furnish confidential information of a classified
type, and also described his occupation which gave him access to
classified materials relating to atomic energy research, He fur-
nished information to his contact, ALEXANDER, both orally and in
writing concerning atomic encrgy research which he knew to be class~
ified and confidential, and for the specific purpose of such infor-
mation being furnished to the Soviet Union as an aid in promoting
atomic ecnergy research and development in amd for the advantage of
the Soviet Union,
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ADMINISTRATIVE PAGE (Continued)

FUCHS! SUBSEQUENT ESPIONAGE ACTIVITIES IN ENGLAND

° Fuchs -advised that in September, 19L5, in Ios Alamos his
contact, "RIYMOND", gave him instructions for the carrying out of a
meeting in England in view of the fact that FUCHS at that time be-
lieved thot he would be returning to Znzland around the first of the
year, 1946, FUCHS himself actually designated the mecting place in’
view of the fact that "RAYMOND" did not know anything about Englande
FUCHS was to caryy ajcopy of Life at this meeting amd his contact
was to have a bundle of booksj actually FUCHS never utilized this
method of reestablishing contact with the Soviet Intelligence
Service in England because of the exposures which had been made
after his return to Harwell, ®ngland, in July, 19L6, saw certainr/
excerpts there regarding the espiomage activities of ALL
the British scientist, and this made him fearful of utiligzin t.he

contact although he did not actually believe he would be involved
because he had not engaged in espionage in Canada,

Late in 1946, he decided to utilize some other method of
reestablishing contact with the Soviet Intelligence Service and he
therefore decided to attempt to rocontact JURGEN KUCZYNSKI, but
learned that KUSZYNE had returned to Germany. He, refore,

contacted JOHANK TECH whom he knew to be active in con-
nection with an urderground scction of the German Communist Party
and FUCHS stated he had mown hor prior to The Time that he went

to the United States, He contacted her at her home and told her
that he had “lost contact,” He asked her to get in contact with
whoover had taken KUCZYNSKI'S place in BEngléand and give thenm
the message, but he did not explain further, 4 woek or so

. A s
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. laterhe oontaoted JCHANNA KLOPSTECH just outside or inside

, at Hempton Court and she, at that time, gave him instructions as
to how he would r-establish contact for espionage purposes, This
included a password and recognition signals and the contast was to
have & red book in his hend while FUCHS was to oarry & copy of
“Pribune”, They were *0 meet at the Nagshead Pud in Woodgreen,
London, England, and the recognition signals inocluded the ocontect
making some remark gonorrming a drink and FUJHS making the suitable
reply, FUCHS believed that early in 1947 he aotually reestablished
contaot with an ipndividual, whose name he did not kwow, at the
Nagshead Pub and at the first meeting with this men nothing was
passed, The new espionage oontact reprimended FUCHS for utilid ng
JOHAVNA ELOPSTECH, & Communist, in reesteblishing conteot with the
Soviet Espionnge Servioee, From early 1947 until Febyruery or
March of 1949 FUCHES oarried out approximately six oontaots with
this new espionage supericr, and the oontscts were spaoed at
approximotely two-month {ntervals; however, FUCHS says that he
missed a large number of these contaots, He said that there were
two points for the meeting places after the first meeting and

that they alternated between the tWo spots, ome of them bdng &t the
Spotted Horse fub on High Street in london, Bngland, and the other
was outside of en underground station in Kew Gardens, Londen,
Bogland, FUCHS said thot he bslieved that he only delivered one
or two actual reports to this oonteat which he had taken from his
of fiolal position in conneation with the Atomio Emergy Reseerch

Plant at Harwell, England,

FUCHB sald that in delivering material to this espionage
ocontact, the individual would usually disappear for a few minutes
and then come back, whioh indicated to FUCHS that he wes passing
on the reports to someone else, FUCES said that in meecting this
individual in pubs, he would usually go in and 8it down end order

- his drink and & short *ime la“er he would see the ocontaoct in the
b and FUCHS would weit until the man then left and would ehortly
thereafter follow him out on the Btreet where the contact would be

aotually eatsblished,

FUCHS seid that in either 1947 or 1948 he acoepted omne
hundred pounds in £nglish money from his contaot, FUCES said that
R he was motivated in doing this by the fact that seocurity preosu-
S tions hed been tightened up after the exposures in Cepada and he
% falt thet in soocepting this money he was more or less assuring his
contact of his loyalty. FUCHS also seid that he may have acoepted
a pound or two in English money at various other times in order
to meet his expenses for travel, but thst he did not acoept 8ny

>

presents or gifts, _ A
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FOCHS stated that in 1948 it
contaot an individusl by the name

suggested to him that h
SUKHONLIN at 2 Bue Adolphe

. Bartholdi in Paris, France,

He was told that this individual

SECRET

ei’:z ou.-r

would de sble to place him in contact with someone who would be
sble’more fully to understand solentific terms, FUCHS said that
pever established contest with SUKHONLIN (eotually WASSILI V.
{SOUKHOMLINE) in view of the restriotions placed on sterling for
use in foreign travel at-about that time,

Arrangements elsc were made in order that WUCHS might estab-
1ish contaat with his intermediery in oase the other armngementa
broke down by going to & partioular sddress at 166 Kew Road in
Richmond, Surrey, England, At this point FUCHS was to throw a copy
of the periodicsl ™fer Unly’ over the wall of & house, On the tenth
pege of this periodioa) FUCRS wes to write instruotions for the
next meeting, FUCAS was *hen to go to another point and to mike
8 ohalk mark on & Well, FUCHS utilized this method of contaoct on
only one oocasion whioh was merely for the purpose of testing the
arrengement, and he did not place any instruotion on the tcnth
page of the perlodioel, His conteot at a later neeting informed
FUCHS that the propoged method of establishing ocontact hed worked,

" ese people had been interv
and had made statements indiosting that they had absoclutely no
~ kmowledge of the proposed method of establishing oontact,

 FUCHS aaid that he fipally stopped attending meetipgs with
his conteat and thet no attempt wes made to agein motivate himinm
Soviet espionege, FHe alsp said that his con'nst may have known
that he was dissatisfied besause he missed 8o meny meetings and
also hed not been furnishing el the information which was requested,

FUCHS furnished the following desoription of his last
espionage contact in Englands ' '

ﬂame Not kmown
ge About 30

Height B* 6" or 7"

Vet ght 160 to 170 pounds

Eyes o reoollection
. Hair Dark blond, oombed back amd believed

parted
=29~
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) — Sa’ i:RE I )
Features Fairly round fage L

Nose o Short nose

Lips Neither thin nor thiok

Glasges No »

Teeth No recollection

Netionull ty FUCHS snid he could have been a
Russian, but hec is not sure of this,

Aoocent Had slight aocent, FUCHS not able
to identify,

Gcoupatd on Doee not know,

Habits . Drank beer but did not smoke

Personality Friendly, but somewhat reserved

Soientifio Baok- ‘ .

ground None

Dress Well dressed,

FUCHS' VISIT TO USA IN 1547

FUCHS advised thet during November 1947, he traveled to
the United States by plene, arriving in New York City. He stayed
a day or two in New York City at a ho*el, the neme of which he
did not recell, but whioh was in upper Manhattan, just off Broadway,
ard he belleved thef it was on & Bireet two or three blocks above
111th Street, He recalled 111 treet in view of the faot that he
remembered thet Mre, H, W, SKINNER was residing in an apartment
on that street, _

FUCHES then went to Washington, D, C,, where he attended a
deolasaifiountion oonference in oompAny with other British scientiets,
He said that this oonference lasted three or four days, and he sew
there & mumber of Amerioan soientists with whom he had worked at
Los Alamos, He 2aid that following this conference, he traveled
baok to New York City and then went to Ithaca, New York, At Ithaga
he visited Cornell University, where he talked to Dr, BETHE, &

Mp, WILSON, PHILLIP MCRRISON, end RICHARD P, FEYNMAN, His oconver-
sations with these individuals were in regard to work being done
by them in nuclear studies at Cormell,

FUCHS then travefled to Roohester, New York, where he was
in oontact with ROBER RSHAK, whom he had known at Los Alamos,
He said thet he arrived in Roochester in the late afterncon, and
rooalls being shown & oyslotron by Dr, MARSHAK, FUCHS then went
to Chiocago, where he spent two days at the Argonne National
Laboratory, and he recells being in oontact with Dr, ZINN there,
FUCHS said that specific permission had been obtained for s visit

| —SEeRe
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visit to the Argonne National Labora ee, end his access to
information there was Iimited to s extent, While in Chicago,
FUCHS said that h tirg, EDW. JELLER, but doss mot delieve
that he sew EDW. LLER who had just left Chicago, He said that
on one evening Mrs, TELLER invited some people in to see him, hut

he does not reos} names, Hs does recall seeing mr. and Mre,
RONALD WIIF EY while in Chicago,

After lenving Chioago, he went to Schensotady, New York,
where he spent one or two days at the Gemerel Elootrio plant, Ee
gaid that he oonferred with 8 number of persons, including Dr. '
PLAC2EK end ¥r, POLLOCK. He said that he was ehown the betatron
and the synochrotron, FUCHS said that he had several infommal dis-
oussiona there and gave & short, informal leoture on certein work
being done at Harwell.

FUCHS then trevaled to Cambridge, Massachusetts, where hs
spent three days with his sister, KRISTSL HEINEMAN., He does not
recall disocussing with her enything ooncerning his oontaot,

OND"™, who may have beon known to her by the nsme of-"JESEPE"
~ or "JACK®, He said thet during the time he wns thers his sI&ter
may héve entertained once or twice in his honor, but he does not
recall this with any certainty, He believes that ROBERT HEINEMANW
wes present 2t this time, FUCHS mlso went to the Maesachusetts
Institute of Teohnology during the time he was inp Cambridge, at
whioh time there was some disouasy experiments with regard

to progpecting for oil with neutrons e reoalls sesing Dr,
WEISKQPF there and also saw HARTINSOEUTSCH, He then traveled baok
to New York City and orught & plane book to London, Englend,

CLOSE ACQUAINTANCES AND ASSOCIATES OF FUCHS IN THE USA .

¥UCHS was Questioned regarding oertain olose aoguaintances
and assooiates in the United Statece, and while he had expressed
initielly & reluctance to furrish information regarding such per-
gons, he did give certain irformation regarding these persons, Ha
gpesifically stated that none of the following people were in any
way involved in hi.s eapionage sotivities while he was in the Uni ted
States, :

1. HANS A. BETHE
G IEERN IR .
FUCHS eeid that Dr, B™THE hed besen the head of the Theo-

retionl Division at Las Alamos, and he hed worked under him, He
said that he visited Dr, BETHE in Jume 1946, and in Novembey 1947,

. at Cornell Universiw.
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2, KARL PAIEY COHEN

FUCES said that he had known Dr, COHEN during the period

‘that FUCES was attached to the British Mission in New York City.

FUCHS nlso said that when he was in the United States in November
1947, he saw Dr, COHEN at & restaurant in New York City, FUCHS
gaid that he left his het in the restaurant awd later requested
that COHEN pick up the het and return it to the home of Mrs, H, W,

B, SKINNER, West 111th Btreet, in New York City, FUCHS seid thet

this incident did not have "enything to do with his esplonage
agtivities, :

3. RICHARD PHILLIPS FEYNMAN
T

FUCHS said that he knew Mr, FEYNMAN at Los Alamos, and also
saw him in November 1947, at Cornell University in Ithaca, New Yorks
Hg did not knov of any espionege or Communist aotivities on the part

of My, FEYNMAN,

4. VICTOR WEISKCEF
FUCHS sanid that he knew WEISKOPF at los Alemos, and slso

gaw Wm in 1847, when FUCHS visited MIT in Carbridge, Massaohusetts,
He knew of no Communist or espionage aotivities oo the part of
W&1SKOFF, :

5. MARTIN DEUTSCH

AT

FUCHS said that he knew DEUTSCH et Los Alsmos, end also saw
Be said that D CH may 8lsc have

him in November 1947, at MIT,

viaited N's home in Cawbridge ng that time. FUCHS
also knew SUSIPEDEUTSCH, the wife'of MARTIMMEUTSCH, He knew of no
Communist or esplonage sctivities on the part of Br, and Mrs, DEUTSCH,

6, MANSCN O, BENEDICT

FUCHS had known BENEDT or during the period he was in New York
City attached to the British Mission there, He did not know of any
Communist or espionage sotivities on the part of BENEDICT.

7. TONEY HILTON ROYLE SKYRME

"FUCHS krew SKYRME when they were both atteched to the British
Miasion during 1944 in New York City, FUCHS seid that he kmewof ro
Communi st or espionege aotivities on the part of SKYRME,

~30-
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SEp
8, EVELYN JOMES KLINE
said that he had known EVELYN KLINE et Los Alamos,
end that he alsc had dated her on a few ocozsions, He d4id not
know of any Communist or espionage aotivities onm her pert,

9. CHRISTOPHER FRANK KFARTON Ce

UCHS s2id that he had known KSEART(ON when they were both
attached to the British Mission, and at one time KEARTCN had been
in oharge of the Mission, He did not know of any espionage or
Commnist aotivities on the part of KFEARTON, ‘

10, Professor ALBERT EINSTEIN

e e

‘ FUCHS said that he had never met Professor EINSTEIN, He
said that he knew of no activity on the part of EINSTEIN in his
behalf, He mew of no Communist or easpionage sotivities on the part
of EINSTEIN, '

11, J. ROBERTVCPPENBEIMER

FU knew OPPENHEIMER during the time that OPPENHEIMER was
one of the leading officials at Los Alamos, He knew of no Commnist
or aepionage eotivities on the part of OPPENHETMER, '

12, Dr, GECRGE PLACZEK

oW DT, CZEX at Los Alemos, and also sew him in
November 1947, at the Genersl Elsotrio plant in Schemeotady, New
York. He knew of no Communist or espionage sotivities on the part
of PLACZEK, :

18, Dr. ROBERT E RSBAK

FUCHS beoame aoquainted with Dr, MARSHAX at Los Alamos, and
in November 1947, visited Dr, MARSHAK in the Physics Department et
the University of Roohester, RKe did not know of any sativities on
the part of MARSHAK ooncerning Communist or espionage m tters,

14, ROBERT BRODE

NS EYed that he hed knoown Dr, BRODE at los Alemos, and wes
quite friendly with him, BHe did not know of any Communist or espion-
age aotivities on the part of this individual, '

- 16, Dr, EDWARD TELLER

sald thet he b oame moquainted with Dr. end JYrs, EDWARD
TELLER at Los Alamos, end was very friendly with both of them. He

o

[
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said that he also sew Mrs, TELLER in Chioapo in November 1947, r?\:
FUMHS stated that he knew of no Communist or espionage aotivities ; 3/

on the part either Dr, TELLER or ¥rs, TELLER.,
© 16, oregffEEISCR :

- FUCHS seid thet Mr, FREISCH wes one of his better friends
et Los 4lamos, where FREISCH was 8lso & part of the British Mission,
He did not kncw of any Commnist or espionege activities on the
part of this individual,

17, Profossor RUDCLPE EgPRIERLS

FUCHS said that he had worked with Professor PEIERLS at
Bi rmi nghem, England, and had then oome to the United States in
Deoember 1943, es an essistant to Frofessor PEIERLS, He later
worked under PEIERLS 8t Los 4Alamos, arnd has also seen quite & lot
_of PEIERLS sinoe FUCHS returned to England, Ho knew of no Communist
or espionage ‘aotivities on the part of PEIERLS,

LY $imo1s, ROALD WILFRED GURIEY

G _ FOCHS said thei he beoame scquainted with Mr. . RCNA URVEY,
L2YRNE Y and nis wife, NATAL §, in Bristol, England, in ebout 1933, and was
' closely eacgquainted with them until at least 1937, He ssud that he
8150 met the GURNEYS in Chicego, Illinois, in November of 1947, Hs
8sld that gonsideration hed been given for the employment of Dr,
GURNEY et Harwell, England, on the Atomio Energy Research Plsnt
there, FUCHS said that he would regard Dr, GURNEY as a seourity
risk, He based this on the fact that GURNEY and his wife had both
belonged to the, Scolety for Culturel Relations with the Union of
. Boviet Souialis—'ﬁegubuos in Bristol during the 1930's, FUCHS him-
se)f hud attended meetings of this organization, and knew that Mrs,
GURNEY was particularly active in the organiration, FUCHS regards
the Sociaty for Cultursl Relations with the Union of Soviet
Soo0inlist Republios as & Communist front organization,) FUCHS said
that his statement that he would regard Dr, GURNZY B8 & seaurity
risk mey have b en somewhat prejudiced boocause GURNEY was turned
down for employment at Barwell, England, for work on the Atomic
Energy Researoh Plent there, FUCHS believes that the question of
loyalty possibly entered into this rejeotion of Dr. GURNEY, but he
does not know that this {s sbsolutely a feot, He said that the
question of the loKalty of Dr, GURNEY did not trouble Mm so much
" . . aB the loyslty of GURNEY, EHe explained this by saying that he
7, .. did not know of eny espionage sctivi ty on her part, and did npot
know if she would actually engage in such activity, but he believed
- that other people might geot in corntact with Soviet espionage through
SN her, He algc 8ald thet she was not suffiocfently disoreet.
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]

FUcHS mainta;ned] that he never had any espionage dealinge
or affiliations direotly or indireotly with RALFE® IR, and thet
while in the United States, the only espionapge sotivities in whioh
he participated were with "RAYMOND" (HARRY GOLD), He stated that
he reosived @ Jetter, as best he aould recall, from HALPERIN who
had heard thet he weg in & detention oemp in Cameda, There are
two possibilities as “o the way that HALP'RIN might have learmed
of FUCHS! presence there, One, it is possible that he leamed this
information from Mrs, KRISTEL HRINEMAN, FUCHS' sister, who wes
aware of the feot that FU wes in Caneda, Oun the other hend, it
may be that German Communist Party members in England wrote to
ISRAEL HALPERIN to look after the soientists who were inoarcerated
in Cenade, and probedbly furmished FUCHS! neme 2mong the others,
This he feels is quite likely, partioularly sinoe FUCHS was olas-
sified as & Germen Communist Party memder, The letter whioh he
received from BALPERIN steted that HALPERIN was going to semd
FUCHS soms soientific articles or magezines, and he esked partiou~
larly if he oould do anything else for FUCHS, S8hortly thereafter,
FUCHS stated he reoeived two ooples of magarines, one was "Physioal
Review" and the other was "Modern Physios", which oeme to him from
BALPERIN while ip tlhle detention camp, He reaeived no newspapers,
and he Btated there wns no sipgnifiocance to the publioations other
than that they were soientifio publioations of the typs that FUCHS
would be interested in reeding. It is entirely possible, FUCHS
stated, that he wrote a letter to HALPERIN expressing his thanks,
He does not remember speoifically such & letter,but he thinks it
18 very likely as 14 was the Jogloal thing to dos

While in Detention Camp N in Canada, soms of the detainees
were released under sertain considerations, one of those being
that the perscn released was s scientist, FUCHS is not certain how
it hagpenad that he was personally released, but he knew some
people in England who might like to effe 8 releass, He did
feel fairly oertain that Professor ORN, first st C wbridge
end later at Edinburgh Universities, would like to effeat FUCHS®
release a8 a fellow solentist, 28 would others who were members

of the Party, -

_ " Ho stated that he knew WENDELL, FURRY by name, He believes,
that he has met FURRY, who possibly oelled &t Mre, HEINEMAN's home
whon FUCHS wes visiting his aister's home &t Cambridge. Soms "
solentlets from the University did visit there, and his sister and
brother-in~law, mw, ‘knew geveral solentists 2t the
University. FUCHS stated positively that he did not kmow that
WENDELL FURRY wae f brother-in-law of ISRAEL EALPERIN. He stabted

that ho did not imow that FURRY was & member of the Henry Thoreau -
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Professionel Branch of the Comiunist Party, or the Joint Anti-Fascis
Refugés Committes, or the Civil Rights Congress, or the Samuel Adams
. 8chool for Social Studies, He slso did not kmow thet Furry's wife,
< Elizabeth, was a2 _member of the Cambridge Brevich of the Communist Party.
He stated he had no-resson to suspect Wendell Furry of bein gaged
ge activities of any type whs oaver, {;pm

s contacta and mhtionshipa, as abge
described, which s the full extent of them &s hest he could remember,
had nothing whatgoever to do with espionege activities, .

MISCELIANROUS - CZ (o lats E. ?‘Q

1, Fuchs steted that he angaged in no Communist Party activities
et eny time while in the United Btates, He advised that he kmew of no
other scientist engaged in esplonage or Commmist Party work while
he was in the USA, He stated he never talked to Dre Pelerls about his
Lomunist or espionage activities, and Dr, Peierls did not know about
Fuchs! Communist activities in Englend prior to coming to the United
States, He adviged that some people mey have thought that Fuchs was
. a Commnist, but no one knew 1t definitely. He atated repeatedly
that he_knew_of no (55 6ng ge & in the
United States at _any hfs contact, "Raymond® .
(Harry Gold), —
2, Tuchs atated he engaged in no esplcnags activity in the United
States except 88 above~described in his deal‘.lnga with "Raymond®
(Herry Gold).

" 3, When Fuchs wes informed thed Harry Gold had indicated that he was
passing ¢ formation obtained from Fuchs to another sgent by the
name o om¥, Fuchs, after reflection, stated that he had thought
the matter over snd there were geveral possibllities, He stated,
after being asked 3f he could give any information which might :l.n any
way lead to an identification of WJohn,® that there was & possibility
that Gold was lying, "Another possibility was that in connection with
the charge made by Gold that a telephone number hed been left for
Fuchs 4o use in meking a contact in New York, he had no recollection

. of this incident whatsoogver and it would be 2 sirange thing in his -
1ife, end 1t would be unusual for hm not to remsmber such an unusval

. avent, but he could not absolutely reject the poassidbility thet some-
e thing of the sort might have happended, although he has no recollection
of it, He stated that someone could have been sssigned to keep the
’ house of his sister under surveillance at Christmas, 1944, &nd in
N February, 1945, in the expectdtion that he might call there, end when
he did cell st her home, they might advise Gold he was there, but he
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had no informrtion or indication to the effyet that this was s0,
Other possibilities that he had in mind would include Fonstant

Iafazanos and also his Kister!s home, but he had no reason to suspect

them,

A6 said that the possibility of the soientist V_Vgndsumiy
being involved wes not outside the realm of poassibility since he belleves

. he met Furry at his sister’s home, but he does not have any information

indicating that Furry was in any way involved, BHe feiled to remember
the names of gany of the friends of his sister or brother-in-lsw while
he was there, He does recell that he visited the school where his
nephew was attending and that someone there might have been the contact
and notified 30ld that he was in Ceambridge, He also steted that we,

as investigators, could bezr in mind the possibility that Puchs was
lying, but that,of course, he was not, He ststed that he could not
furnish any information that would in any way assist in detemining

to whom Gold was fumishing the information, _

4s Fuchs advised that a1l of the esplonage activities engaged in by
him, both in the United States, as heretofore described, and in Eng-
land, were for the specific purpose of 2iding end banefiting the Soviet
Union in their reseafoh, development end conetruction of the atom bomb. .
His contact, 'Havmond,' he corisidered to be sn intermediary agent who
was passing the information elong, 8o thst it could reach the Soviet
Union, and thet this was at all times Fuchs! intention and desire while
engaged in such activities,

5¢ Fuchs stated that very fow gquestions wers ever agked of hdm to in~
dicate whet "the Rusgians wented, snd when the questions were asked they
were genaral, such as fumishing information conceming the electromsg—
netic process, and these questions would not. and did not indicete the
progress which the Russlisns hsd meds or were making in the development
o the atom bomb, Other guestions which were asked of him, alweys or—
8lly, had to do with personzlitieg employed at Los Alamos or New York,
and these personalities were ususlly the outstanding scientiste sbout

whom inquiry was being made.
: Alerharsd Jmcﬁd

6s Ho stated in explanation of the fact that his neme and his brotherts
name were on Germen subversive or police records, that he, Fuchs, while
in Geymany and while attending the wniversity, was head of a gtudent

corps which wes aenti~Fescist and pro~Comminist, and this group, includ-
ing Fuchs particularly, was very much disliked by the Nasis, and the

gltuation became critical and it was necsssary for him to go wndergrouwnd
~— g0 of course the Germzns had his name as well as his brothar's neme.
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7 Visits to Waghington., Fuchs was esked whether he had ever vi
Waghington, D.C,, for espionage purposes, and he stated that he had i} a_,. ol
not, He wes asked if he knew whether Gold ever had treveled to Wash- i‘i* A
ington, D.C., for the purpose of making an e? contact, ‘and Fuchs

again replieé in the negative, vaﬁ_, m

8, Inquiry was made of Fuchs as to whether thene was anyone that he
met while in the United Stetes that bhe might suspect of being engaged
in espionage activities, or who could be intsrpreted as a security
hazard, He stated that he wented to think about this matter, and he
thought of it overnight, snd then replied that he sew no action, had
heard of nothing which was said, snd knew of nothing which was done by
anyone which would heve given rise to 2 suspicion in his mind that
anyone he knew or ssw was a security hagzard, The only thing epproach-
Ing 1t was thet he remenbered that once he met 2 young person at Los
Alsmos whose name he does not know, end he had a feeling that this in~
dividual was the kind of person who might do such 2 things This was
purely intuitive end he"saw this person only on oneg occaslion and sajid
to himself thet he should asttempt to keep emay from him, He could glve
no description of this individual axcept thet he weas ‘younger than Fuchs,
and Fuchs believed to be a physicigt, and the only thing that he
could say that created this intuitive feeling that he might be 2 secu~
rity hazard was his appearanoe.

He advised tﬁat in his own case, the only likeIihood of
detoction that he could see would be for someone to analyZe his
Communist adtivities with his previous history. They would find that
he wes acting completely out of character with his previous history,
By this he meant that he was an active anti-Fascist and Communist in
Qemmany, He also was engaged in Communist activities, including giv-
ing assigtance 17 the trensmission of pamphlets from Scotlend to :
Germany, end while in the United States he engeged in no activities
of this sort which placed him out of charscter, This, he felt, was his

- most vulnersble point while here, and & close study would have found

him operating ®out of .character,®

" Fuchs wes of the opinion that the ususl stereotyped kind of
intellectusl would not engage in espionage activities, but the sort
of person to look for, in hie opinion, would be one who was different
fron the stereotyped intellectual, and this would be the only lesd he
conld give for the yong msn in Yos Alemos, since he did not measure
up to the ususl stersotyped intellsctwal that Fuchs knew,

: He stated positi;vely that he knew of no other information of
any type or kind which he believed to be of any assistance whatsoever,
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in connection with the development of information concerning espionag;&%ﬁ;;
b

or securlty hazards as fdr as the United Stztes was concermned, and t

he had ' made & full disclosure, and he believed that everything he

knew he had said, =znd thet he was glad to te of the assistance he had
. been because it permitted him, in some small way, to make yecompense.

Raference is made to Boston telétype deted June 1, 1950,
setting forth matters to be discussed with Fuchs. ¥Fuche was inter—
viewed regarding these matters, subsequent to the mein interview set
forth above, by the Burecufs liaison representative in London, In
this connection, Fuchs advised that he recalled seeing & Negress do~
mestic at Kristel Heinemant's home in February, 1945, snd that Kristel
had"told him that this domestic was there when his American contact

Jd""“‘ ~(Gold) celled the first time, Fuchs could only describe her as being
“4n her AO‘a and ot skinny”, He believes this domestic did not live
at his sister's residence, but came in seversl times a week, Hg said
he probably saw her more than once and spoke to her, and that she may
have cooked some meals while he wss there, He was unable to recall
the nomes or descriptions of other domestics smployed by Kristel

Heineman, including those mentioned in referenced teletype.

Fuch3 also stated that his sistér, Kri5tdl Heineman, was young-

er Then himself and actually wee botn July 12, 1913, He stated that
he left Geymany in 1933 when Kristel was still young, and therefore

. he did not know or hear that she was engeged in Communist work at that
time, When Fuchsg next saw Kristel in England in 1937 he leamed from
her for the first time thot she actuzlly was interested in Communist
activities in Germany. He stated, however, the nature and extent of
such activitiss were unknown to him, - :

Fuchs, who was uneble to recall the sequence of the meeting
places with Gold, did remember that on the first meeting with Gold,
which was on the Bast 8ide of New York, he did eat with Gold, tut he
was wnable to récall the name of the restaursnt, He said the second
meeting with Gold possibly took place at lexington end §9th Street and
he recalled walking under the Queensboro Bridge., He 2lso recalled tell-
ing Gold either at this meeting or gnother meeting ebout Nils Bohr work~
ing for MED under the name of Nicholas Baker, He sald there wes no sipg-
nificance attached to his furnishing this infoymation other than that
Bohr was e famous Danish physicist and was ueing another name for
gsecurity resasons and protection of his relatives from the Germans, He
recalled the fourth meeting with Gold in the Bromx, but he was vnable
to recall eating with ™ rold, With respect to the remaining meetlings,

he wag unable to recall eny detalls not already furnished,

i
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NEW YORK

At New York, New York:

Will report any additional information regarding FUCHS
as devcloped through investigation of matters pertincnt to FUCHS
and relating subjects,

Sk
..}dg.,

RathY TN
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L'D, ealf-admitted Boviat. oapi.onaga aaant,

- 22, 1950, gave a signed statemdnt re his
__aasociations with BEMIL JULIUS KLAUS FUCHS, On ,
- July 10, 1950, OOLD in & signsd statement gave -
T additional and more complete datzils eoncarning

©T .. s dealings with FUCHS, At fourth meeting with

j:' .-~ to dinner. At this mesting FUCHS and GOID agreed

case either one was ever ploked up. At fifth maeting

mission to the Sovie'os. GOLD gied thia information

consisted mainly of mathematical derivetions. At

~ sixth meoting, FUCHS told GOLD of sistor who Uiwd
in Cambridge, Msssachusetts. During seventh meating,

~ in late June or sarly July 1944, FUCHS told OOLD

* ‘thare was some possibility he would be transforrsd
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tha Southwest, .FUCHS did not appear for the eighth
mseting or the alternste meeting arranged for this .
" possibility. GOLD said he met with 2JOAN" (whom he ™
.. has previously identified as his Soviet superior)

FUCHS in New York City, GOLD sadd he and FUCHS 'enf;
on story to be usad to accomt for their mesting in

R

. and discussad FUCHS! fallure to o

' 8cheduled meetings.
-+ FUCHS! New York address and had 00
" -there re the whersabouts of FUCHS,

Bubaeqnsntly

up at thess - -':;,'.___«_. Fpu '4

RJOHN" gave QOLD
maks inquiry

This was in 1at;
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" .August 1944, sccording to 00LD, OOLD made inquiries

there. iI)I.D said he and -Jorm" diacuasad, in, s
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in May-of 1844, FUCHS gave information for trang~ . ~-:i~

later in the yeer or early in 1945 to somewhere in < ¥

. st this addrese snd was informed FUCHS was no longsr - ..~ i
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~ GOLD setd ™

subssquent ssrles of mestings, how to get in toush
with FUCHS sgain, About ths middle of Saptembaer,

* gave GOLD the name .of FUCHSt sistar,
8+ ROBER' TNEMAN 4n Cambridge, ¥assapohusetts.

. In late Sopfember, GOLD went to Cazbridgs, but

laarnsd the HEINEMANS were on vacation, GOLD returnsd
in oithaer lats Oatober or early Novaembar to Cambridgs.

* QOLD met Mrs, HEINEMAN on this trip and learnsd FUCHS

had been transferred to the Southwest part of the .
United States, but was axpected in Cambridge around
Christmastime of 1944, GOLD seid he learnsd from
®XHN" at a meeting in Philadelphia early in Jamary
1945, that FUCHS was in Cambridge, GOLD sald uwpon
instructions from "JOHN" he want to Cambridge to meet
FUCHS. At this meeting $n tho HETINEMAN home FUCHS
told GOLD he worked at an atomic energy expsrimental
atation $n Los Alemos, New Mexico., Arrangements were
made for a subSegpnt meeting in Santa Fo, New Maxioco

‘for early June of 1945, OOLD said at this meeting in

Cambridga, offered FUCHS $1500.00 but FUCHS deoclinad,
GOLD said in early June of 1945 hs met FUCHS in Santa
Fo as proviously arrangeds Arrangements were &lso
made for a sacond meeting in 8anta Fe for Sasptamber

of 1945, GOLD reocsived information from FUCHS at

both meatings in 8anta Fo for transmittsl to the -
Soviets, OOLD dolivered the information to ®JOHN"

4n New York City on both occasions, During the wvarious

- meetings with FUCHS in New York City GOLD said he

received, in addition to written materiasl, some verbal
information which OOLD wrote up and delivered to “JOHN.®
OOLD also .s21d that on one oacasion “JOHN® gave him

a2 number of guestions relating to atomic enargy to be
asked of FUCHS., FUCHS seemed to take offenes at these
questiona and said he had already covered all theme

i Questiona.
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"I, HARRY oom, of aszs Kindred Street, Ph!.ladalphia, Pennsylvarna,
meke Ghe TOXIUWing veluntary statement to RICHARD B, BRENNAN and

T« SC0TT MILLER, JR., who have identified themselves to me as Speocial
Agents of the Fodsral Buresu of Inwvestigation, United States Depart~
ment of Justica, Ko threats or promises have been made ma, and I
realise that any statament I make may be usad sgainst me in a2 court
of lews I have been edvised that I may esoure the serviocos of an
attornay, . : I

*In the sumer of 1838 I made sawerael inguiries concerning the Com~
munist Party of the United States, At this timo I wes employed &s s
ohemist by the Pennsylvania Bugar Company, of 1057 North Deleware
Avsnue, Philadelphia, Pennsylvania.

*In the £all of 1936 T was visited at my homo by & man who jdentified
hinsglf as PA MITH. He s21d that he undarstood that T was a chemist,
and he thought that possidbly I might be interestsd in aiding in ths
prooursnent of industrial information for the Soviet Union, This be~
gan a pariod of industrial espionage on my part which lasted until 1948,
My assoclation with SMITH was of relatiwsly short duration, during which
tima T furnished him with some data concerning proossses that were being
worked on in the laboratory of ths Pennsylvania Suger Company and sube
sidieries, This data was as compleote and factuel as I could maks it.

"SMITH, whosa nams. was 6hvi.oﬁzly felss, was followsd in suoccession by
two man, one of whom identified thamselvaa a*RED, vrho had a pronounced
Russlan accente

*In ths early sunmer of 1958 the posaibilitieu of Permaylvania Sugar
Company had pratty well petered out, snd I was several timse pressed
to try and obtain other sources of information., By this I mean people
who could furnish us with technical dets, However, in my circle of -
friends thera were none who wora even the remctest 1likely candidate,
and so T did nothinge - This led to a break of owsr two years, during ™~ -
which time I attendsd college in Cinoinnati, I gradusted in 1940, 3
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" Bs agein pressed ms to continus the work which I had done previously,
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return to Pbiladelphia I waa agad.n contected by ths paopla with
whom I had worked bhefores I was called on the phone 4n July, 1
‘and I went, down town to seo this men, who turned out to be JA IDS. .

and I agresd, Howsver, it was pretity sporadic in nature, gnd, with -
the sxoaption of the ona contact that ho gaw me, m%omm .
nothing much ozme of it. T was supposed t0 gt 1ntormat1 n of & tach~ * -

rdoel nature from BROTHMAN, but very littls came of that, simply be-
cause he was extremely unrelisbls in getting material togethors He T8

gave me soms data on mixing equipment which wes practically all ks .
dosign, and 4t seemed to me thet practiocally everything he gave me . Fere
st any time was his own invention or design., BROTHMAN kept pressing "-~ 7%

me on soveral oocasions, snd wanted to know about the posaibility of
his doing oonsulting work for the Soviet Union on an open basis, -
a privete individuael, and they scting as representatives of the:!.r o
govermment to this company, end whanover I mentioned it te the pople
with whom I was 4in touch they discounted t.ha 1dea and vouldn't 1listen
to 1t at all, N
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"I never told BROTHMAN of ny sssociation with the Soviet ‘Union, but St
T think that he suspected it becauss of the way that I operat.ed—-! e .
introduced myself by anothsr naua. : A o

*T knew 00108 for a very brief time, and hs was tonmd vary shortly .- .
by 2 man oal AM ebout the end of 1940, It was with SAM thatmy =~ °
association cortinued uninterruptedly as 8 contacts I uwaed tomset  :.: ..
SAM almost always in New Yorks Sometimes, very rarely, he would come ' "%
to Philadelphia, but usually it was in New York, usually on & street -i . ... . ..
cornar that we met, Normally wo wont for a walk, Sometimes, but =~ ~
rarely, wo had something to eate BAM did not. have a Russian accent,
but I had an!.desha was a Ruasian, . .

Sy %

"Shortly after I met SAM he told ma that there was not much purposa to
continuing this work in general, and that the best thing I could do

" would be to forgat shout it, and this state continued from late 1940
wtil the fall of 1841, after Russia was attacked by Germanys Thsn

SAM called m3 up, I met him, and he told mo that we had to begin en N
intensive oampaign for obtaining information for the Soviet Unions “~ .
This happened sbout a couple of months after Russia was attackad b?;
Germany, At that time I made a half-dozen trips to upper New York™.

stats, nemely, Syrasuss, Rochaster, and Buffalo, I was to tranamit
information--I acted as a go-between, :
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S R "lhat- T did on each of thess occasions was to obtain momation from .

S someons that I didn't Imow but who was, I'm pretty sure, an Amer:lcan, .

w5000 amnative, and I gave Lt over tQ BAM, or somstimes fiot to SAM byt to . ..uagyiol
- sowaone who Y did not know by name or anythings I just got 4t .and -

oithor I received material whoss nature I did not know axcapt that

they were very bulky packets, end in 2 matter of hours, or somotimes

even mimites, turned 4t over to a third person, sometimes SAM, Thsre o

was one man that I saw twlioe in Rochester, one men that I-saw twloa . ~ -°

in Buffslo, and thors were two others that I saw once, and I got

the definite impression in esch bass that they were native Amaricsns,

Somstimes I travellsd with the informetion from one oity to the ad-

Jaocant ona, that 19, sey, from noohoatar to Buffalo before tnrn:lng

it over.

"In very early 1944 I was told by S5M thet T was to undertaks an .
extremoly important effort, This was to bo work of so oritical &.. ~ e .
nature that I was to think twioe and three times bafors I ever spoks o
& word concerning it to anyona, or before I mads & move, thet is befors
I spoke to anyone concerned in it, Ho didn't elaborate on what ths
nature of the work actuslly was but he gave ms the details of an
. arrangement whereby I met Dootor KLAUS FUCHS. This meeting took place
: on the east sids of New York on & Baturday, As I recall, the arrange-
ments for actual racognition inoludad the fact that I was to carry a
pair of gloves in one hand, plus a green-govered book, end Dr, FUCHS
was, to carry a hand ball in ome hand, I csnnot recall whother SAM gave .
Dr, FUCHS! nama, he may havse In any event, we met in, I beliewe, . -~
te February or early March of 1944, T introduced myself to him as
ND, He nover used the nama. Ho Imew it was & phonye He introduced
himself to me as KLAUS FUCHS, . . _ -

™Yo want for a brief walk end then took a csb uptown o0 a restaurant

around 54 Avenue in the 50's, where we had dinner, but ws did not

spaek much thera, Afterwards wa went for a walk, during which we oompleted :
arrangemants for further meatings. Among these arrangements wmres

l. Ws were to be extromely careful and never meet in ‘
a restaurant again o _ N

" 2, Wa wers only to meet for s brief & period &s was 3
. nacessary to complete whatever wo had to do. b

L]

8. Bach meeting included oomplete arrangementé for
furthar meatings and provisions wors made for .
: alternate dates end places, but ws were never to
meet in the same place twiloe,

e
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"Hs told ma during the first and second msetings thet he was with tha an
British Wasion working with the Manhattan Engineer Project, He also -
explained to me the manpower set-up of the British group &s hs knew it. e
He told mo that they were working on ths separstion of isotopes, and o
4¢ sooms to me that there was at loast implied the awentual utilisation .. .
of the emergy produced by muoclear fission in the form of a wespon, One; -~ - ™
thing he told me on many occasions was that they worked in extremely -

.

growp was doinge This Y oan verify by the fact that he told mwe that = . s .
he thought that there was possibility of e lsrge-scale installation- 3

. for isotops separation projected for future development somewhsre, he - .7 4
thought, down in Georgia or Alsbhama, This, of course, later turned :
out to be Oak Ridge., ’

®The sscond meeting with FUCHS consisted of an amplifiostion of our
arrangsments for meeting and a desoriptlon by FUCHS of the physical . o
and personnel sset~up of ths Manhatten Engineer Projects This meeting )
was in New York, .. ' Lo 3R

"Dnri.ng thesa first two meetings neither Dr. FUCHS nor I mads any direct = =~
refarence to his supplying ms with information, but It was more orlless . . .. .«
mutually understood that he was to supply me with information from the

work he was doing.

"The sacond meating took place with FUCHS a few weeks following the 4
first one somewhere in Upper Manhattane. Successive msetings took place
in a number of widoly separated localities, including ths Bronx, Brooklyn, *
Manhattan, and Quoenss There were, in &ll, until ths summer of 1944, a =~ .
total of in the neighborhood of five mastinga, on at laast two of which ~~~ **
occasiona I obtained (from Ir, FUCHS) information, This oonsisted of & .. .:.
nunber of folded shoots of paper oontaining {during one brief glance -5
that I took on ons oocasion) mathematical equations whioh seemed o . . . =
oconcarn mathematical derivations, This data I turnad over to, I be‘ueva ’ ‘5
BANM's aucceasor, JOHN, . p
o1 would liha to0 add that SAM was sucosedsd by & man naned JOHN shortly

after I met Dry FUCHS, I do not balieve that I ever turned any infor-

mation over to SAM, o ] '

 "On the ocoasioﬁs when I turned 61:0:' ‘infomat.i.on which I hed obtained
from Dr, FUCHS, the time intarval involved wag vary short; by short I C
maan a halr--hour at ths most. . o
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o "The exaot datee that the Momation was given to'me in New York by m
.t i - Dre FUCHS I cannot sccurataly say, excapt that thay were probably be-
’ ‘tween April and June or July of 1944, In August of 1844 Dr, FUCHS
=2 ... falled to show up for his schedulsd meeting, This was to dbe in the
S vieinity of a movie theater naar the Bastern Parkway in Brooklyn. . .
FiEES- . | Ba did not show up for the alternats sppointment and I had no means -
2. 7. of telling where he had gone, though he had menticned that he was dus
- to leave for another location. The only information he had was that .
ho thought it was somewhera in Mexico, not New Mexioo, JRQHN then -
obtained the information whereby he was once more ensbled to got in
touch with Dr, FUCHS, Ho gawe me tho address of Mrs, HEINEMANN in
Canbridge, Massachusettas, who is, I beldleve, Dr, FUCHS! sister, .
I went to see hor in September of 1944, The family was awsy on vaoe-
tion, I did see her ths -second time that Y went to Capbridge, which: =
wss in the fall of 1944, I told her that T wes a friend of Dre FUCHS; :. . -
that I had met him in New York; that I happened to be passing through
Boston on business and ¥ Just wondered if she knew whare KLAUS was,
I used here the same name that I had used on meeting KLAUS, which was
RAYMOND. 8he told ma that KLAUS was dus sbout Christmas time, was __ SRV
“~¥GFy fond of Mrs, FETNEMANN's children and he had written her that he - =
would be ooming htme asbout that tima. Shae did not tell me whore ha
was oxoapt that it was somawhere out west, 80, I loft an enwelope
. containing a nmme and tolephone mmber in Manhatten. This name I think g
pay have contained the first name BJE ! or at leest & nems with a . S
JJ! and wes somewhat similar phonetie)., This 1s-not the SR
nema, About all that Y oan say sbout 4t 15 that. it evolnaa a familiar = .. qd
sound - a familiar memory chord. T
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"Early in 1945, JOHN got 4n touoh with me and said that wo had haard ‘
from Dre FUCHS, T went up to Cambridge and saw KLAUS there, Hs todd - .. iy
me that he was world.ng at & placs ozllad los Alemos in New Maxico, he o
said some distance from Sgnta Fa, He also gave me written information

at that time end wo made an arrangement to meet in June of that year in -
SBenta Fe. This mesting took place in ths home of Mrse RETNEMANN 4in
Carbridge, Massachusetts, but she was not present st the time of our
conversationes The whole meeting was of very brief duration, Befors

I met Dr, FUCHS on this ooccasion, T waa given a sum of epproximately
$1500, as I regell, to offar to Dr, FUCHS, should he noed it. T was

told to be very diplomatic about this matter so as not to offend him. :
Ha turnod 4t down cold, He turned down ¢0ld e¢ven my tantative offer, ~ -
80 that when I returnad to New York, I gave the money back to JOHN,,

elong with the information which FUCHS had given me at this time, ™,
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.. "During my vaostion in June of 1945, T went to Santa Fo via Alburquerqua "< <%
€77 gnd met Dra FUCHS there. Ho gawe me snother set of data and we agreed . 0.
.. to meet sgain in late Soptomber of the same yvar in Santa Fe. T took ~
"t - this information back with me to New York and gave it to JOEN. Our .-~ 20}

“ conversation thers was extremaly brief sand even there, as"ﬁ'é'ﬁ'he ‘
worked in New York, ho was dubious about the possibilities for any .
‘roal and immediate utilization of stomic energy in ths form of a waapon. e
I do not exactly recall the circumstanoss under which I turnsd thie . = -
information over to JOHN in New York., I traveled to Albuguerque on - ° : -
this first meeting via train to Chicago, then by train to Alburquerqus, =
‘and finally by bus to Santa Fee My mosting with Dr, FICHSwasona =~ -

~ Saturday afterncon. Then I returned from Santa Fe to Albuguerque by ' - =, 4
bus on the same day, A3 Y recall, I slapt in the hallway of a rooming - .
houss where those who were wnsble to obtain hotel accomodations were
beddeds T returned the following day from Albuguerqus to Chicago
and then via Chicago by plans to elther New York or Washington snd -
then by train to Philadelphis, This jumbled wp method of trml was
necossitated by the travaling oonditions et that ti.me. .
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'Eare, T wowld nka to maks the follcming atatamantt A11 of* the expensea <y
involved in any of ths work that I did wers paid for by me ehtirely out .- >
of my omn funds, Immodiately upon my return to New York, I turned over i
- the informetion which FUCHS had given me, to JOHN. -The next meeting -
- with Dr, FUCHS took place in late Ssptember 1945, I again met in Banta TR
 Feoy this time on the outskirts, Hs had a car, a rathar dijapidated » - - oL

w
5
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" affeir, which he had borrowed, snd we conducted all of our conversetion .
in 1t, BHo gave mo soms information again, Also, he told me he hed .
been prasent st the initlal large-scale trfal of nuclear fission at, - PR
_Alemogordo in New Mexico, and also described to me the tremendous wone .
darment that had descended upon even those who had the most intimate .=+~ " %
imowladge of the potentislitiss of the woapon - most sspecially on :
the occssion of the dropping of the bomdb on Miroshima., It is my best - o
underatanding that he was actually pressnt with the growp or oertainly T
noar the group that set off the trial bomdb at Alamogordo. .. SR
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"Dr, FUCHS told me ‘also st this tins that he would probebly return o = . -

England soon but that by paylng a cgll to his sister I could asscertain ‘o .
.Just when, Thia statemsnt may not be complately acocurste in this sanma, .
_.-8ince 1t also seems to me that he gave a definite tima, ebout Ohri.s'aiaa LA

wook of 1945 when ha expected to again be in canbridga. B
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